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MĚSÍČNÍK PRO OBČANY MĚSTA NOVÉ PAKY A OKOLÍ - DUBEN 2010 - číslo 4 - 15,-Kč

Z obsahu čísla: Zprávy Městského úřadu * Svoz odpadu * Skauti zvou na výstavu * Žijí mezi námi * Významní, nebo 
nepříliš významní? * Houslová soutěž mistra Josefa Muziky * Program kina a MKS * Ze školských zařízení * Sport 

Suchardův dům - skautská výstava
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ZPRÁVY MĚSTSKÉHO ÚŘADU

Informace o činnosti orgánů města 
od 15. února 2010 do 15. března 2010

Rada města schválila: 
Hospodaření s majetkem města:
– pronájem nebytového prostoru Dukelské nám. 34 Nová Pa-

ka  Jakubu Šeneklou, Kamenice, za podmínek rekonstrukce 
nebytových prostor na náklady nájemce a ročního nájemné-
ho ve výši 48 000,-Kč.

– zřízení věcného břemene na městském pozemku p. č. 3989/2 
k. ú. Nová Paka ve prospěch oprávněného ČEZ Distribuce, 
a. s. se sídlem Děčín 4, Teplická 874/8, za jednorázovou ná-
hradu 1000,- Kč včetně DPH.

– zřízení věcného břemene na městských pozemcích parc. č. 
3953, parc. č. 4110/9, parc. č. 4110/15, parc. č. 979/4, všech-
ny k. ú. Nová Paka za jednorázovou náhradu 600 Kč včetně 
DPH, v rozsahu GP č.2386-807/2008 a GP 2354-253/2008, 
ve prospěch oprávněného firmy ČEZ Distribuce a. s., Teplic-
ká 874/8, Děčín. . 

– zřízení věcného břemene ve prospěch budoucího oprávně-
ného firmy ČEZ Distribuce a.s., Teplická 874/8, Děčín, na 
městském pozemku parc.č. 1960/6 k.ú.Nová Paka, za jedno-
rázovou náhradu za zřízení 1000,- Kč včetně DPH .

– souhlas s bezplatným převodem evidovaného majetku z ma-
jetku Města Nová Paka do majetku příspěvkové organizace 
Základní škola Nová Paka, Husitská 1695, dle přiloženého 
seznamu. 

– souhlas s uzavřením smlouvy o nájmu městských pozemků 
p. č. 484/1, 484/2, 484/3, 484/4, 484/5 a 487, všechny k. ú. 
Nová Paka se společností Energo Group CZ, s. r. o., se síd-
lem Jiřího Purkyně 742/20, Hradec Králové, IČ 28787307 na 
vybudování fotovoltaické elektrárny.

Veřejné zakázky: 
– smlouva o dílo s firmou Atelier ADIP, Ing. arch. Pošepný, 

Střelecká 437, Hradec Králové na zhotovení projektové do-
kumentace pro akci: „Zateplení plášťů 2. ZŠ Husitská ulice, 
Nová Paka „ – 1. etapa (objekt U 12).

Sociální služby: 
– přijetí finančního daru ve výši 10 000,- Kč Ústavem soci-

álních služeb města od lékárny U Zlaté číše, s. r. o., Nová 
Paka. 

Městský úřad:
– ukončení platnosti veřejnoprávní smlouvy mezi Městem 

Nová Paka a obcí Vidochov o výkonu přenesené působnosti 
na úseku poskytování jednorázových dávek sociální péče.

– ukončení platnosti veřejnoprávní smlouvy mezi Městem 
Nová Paka a obcí Stará Paka o výkonu přenesené působnosti 
na úseku poskytování jednorázových dávek sociální péče. 

– smlouva na servis a údržbu elektronické zabezpečovací sig-
nalizace v budově městského úřadu s firmou Oaza-net spol. 
s r. o., Liberec .

Kulturní památky:
– zřízení věcného břemene pro umístění sochy na pozemku 

parc. č. PK 639 k. ú. Valdov ve prospěch Města Nová Paka. 
Věcné břemeno se schvaluje bezúplatně a na dobu nerčitou. 
Náklady se zřízením věcného břemene uhradí Město Nová 
Paka.

Odpadové hospodářství:
– umístění a provozování nových kontejnerů od společnosti 

Elektrowin, a. s. 
Školství: 
– zřízení přípravných tříd pro školní rok 2010/2011 při ZŠ 

Husitská 1695 a ZŠ Komenského 555, Nová Paka. 
Ostatní:
– souhlas s výstavbou fotovoltaické výrobny elektrické energie 

v k. ú. Radkyně na parcelách č. 39, 42 a 43 o maximálním 
výkonu 5MW. 

– souhlas k dělení a scelování pozemků parcelní čísla 3754/1, 
3754/3, 3754/2 a 3754/5, kat. území Nová Paka pro „Moder-
nizaci a rozšíření Ski areálu Máchovka” 

úplné znění zápisů a usnesení na www.munovapaka.cz
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Přistavení vozidel pro svoz  nebezpečných odpadů 
Jaro 2010

Upozorňujeme občany, že budou odebírány odpady pouze osobně 
doručené, nikoli odložené na příslušném stanovišti. 
Seznam druhů odebíraných odpadů :
Televizory, chladničky, autobaterie, rozhlasové přijímače, zářiv-
ky, plechovky se zbytky barev, počítače, pneumatiky.
Budeme brát i železný šrot.
datum  místo přistavení hodina  přistavení pro oblast
sobota 17. 4. 2010 
ul. Česká 1645 7,30 až 8,00 Slovany
ul. Ruská 1092 8,15 až 8,45 Slovany
parkoviště  /Trhy/ 9,00 až 9,30 střed města
ul. Čelakovského  /FÚ/ 9,45 až 10,15 střed města
křižovatka  Dvořákova 
–Foersterova 10,30 až 11,00 Smetanka
křižovatka 3. května –
Na Kopečku 11,15 až 11,45 za pivovarem
Za Kapličkou – ul. V Aleji 12,45 až 13,15 u hřbitova
křižovatka Gebauerova –
Svobody 13,30 až 14,00 Ořechovka
Husitská – u školy 14,15 až 14,45 Žižkov
U Studénky 1297-1298 15,00 až 15,30 Sídliště
křižovatka Heřmanická –
Zeminy 15,45 až 16,15 Obec

Přistavení vozidel pro svoz nebezpečných odpadů
Jaro 2010

Upozorňujeme občany, že budou odebírány odpady pouze osobně 
doručené, nikoli odložené na příslušném stanovišti. 
Seznam druhů odebíraných odpadů:
Televizory, chladničky, autobaterie, rozhlasové přijímače, zářiv-
ky, plechovky se zbytky barev, pneumatiky, počítače. 
Budeme brát i železný šrot.

datum      místo přistavení hodina přistavení 
sobota10. 4. 2010
Studénka u hospody 7,30 až 8,00
Kumburský Újezd –u transf. 8,15 až 8,45
Vlkov 9,00 až 9,30
Valdov – u autobus. zastávky 9,45 až 10,15
Přibyslav - točna 10,30 až 11,00
Radkyně - točna11,15 až 11,45
Štikov – u bývalého OÚ 12,45 až 13,15
Vrchovina – u požární zbroj.  13,30 až 14,00 
Podlevín 14,15 až 14,45
Podskalí  15,00 až 15,30

MÚ Nová Paka Marius Pedersen  a.s.
životní prostředí   ing. Pyciak                              
stř. Nová Paka    Kuželová Iveta

PŘISTAVENÍ KONTEJNERŮ 
NA VELKOOBJEMOVÝ ODPAD ZE ZAHRAD

Jaro 2010

Upozorňujeme občany, že budou provedeny  svozy velkoobjemo-
vého odpadu ze zahrad dle následujícího harmonogramu.

datum      místo přistavení kontejneru  od  do
sobota 24. 4. 2010 
Moravská – Česká  7,30 až 8,15  
Jugoslávská – Lužická  7,45 až 8,30  
Těšínská – Slezská  8,00 až 8,45  
Šlejharova (přejezd ČD)  8,15 až 9,00
Zahradní – Havlova  8,30 až 9,15  
Havlova  8,45 až 9,30  
J. Kocourka  9,00 až 9,45  
Staropacká  9,15 až 10,00 
S. Suchardy (pod MÚ)    9,30 až 10,15  
Opolského    9,45 až 10,30  
Budečská  10,00 až 10,45  
Školní  10,15 až 11,00
Čelakovského  10,30 až 11,15  
Kaplička (spojka za ní)  10,45 až 11,30  
Lipová  11,00 až 11,45  
K. V. Raise  11,15 až 12,00
V Aleji (u garáží)  11,30 až 12,15  
Svobody – Sv.Čecha  11,45 až 12,30  
Gebauerova – F. Pecháčka  12,00 až 12,45  
Gebauerova – Křížová  12,15 až 13,00
Husitská (u prodejny)  12,30 až 13,15  
Husitská (u školy)  12,45 až 13,30  
Achátová  13,00 až 13,45 
Cihlářka 13,15 až 14,00

sobota 1. 5. 2010 
K. Čapka 7,30 až 8,15  
Heřmanická – T. Novákové  7,45 až 8,30 
L. Zívra 8,00 až 8,45  
J. Grafka 8,15 až 9,00 
Heřmanice – dr. K. Tučka 8,30 až 9,15 
3. května 8,45 až 9,30 
Na Kopečku 9,00 až 9,45  
Na Vyhlídce 9,15 až  10,00  
Harantova (u jídelny)  9,30 až 10,15  
Smetanova (nahoře)  9,45 až 10,30  
Smetanova (dole) 10,00 až 10,45  
Vrchovinská (za mototechnou) 10,15 až 11,00  
Krkonošská (Podskalí) 10,30 až 11,15  
Valdov u autobusové zastávky 10,45 až 11,00
Vlkov u čp.4. 11,00 až 11,45
Heřmanice – odbočka na Studénku 11,15 až 12,00
Studénka – u bytovky 11,30 až 12,15
Kumburský Újezd – u transformátoru 11,45 až 12,30 
Přibyslav - točna 12,00 až 12,45  
Štikov – kpt. Fejfara 12,15 až 13,00  
Štikov – u bývalého OÚ 12,30 až 13,15 
Štikov – náves (u pož. nádrže) 12,45 až 13,30  
Radkyně – točna  13,00 až 13,45  
Vrchovina - u garáží 13,15 až 14,00   
Štikov – u čp.97 13,20 až 13,35 
Vrchovina - u pož. zbrojnice     13,45 až 14,30  
Vrchovina Medlík J. – AUTOOPRAVNA 14,00 až 14,45   
Podlevín – u bývalé hospody 14,15 až 15,00   

Kontejnery slouží pro listí, trávu, větve do průměru 5 cm, piliny, 
hnůj, květiny, slupky, ovoce, zeleninu.
Aby nebyla tato surovina znehodnocena jiným odpadem, bude 
na nakládání dohlížet zaměstnanec firmy.

ilustrační foto
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Informace
pro voliče

V pátek 28. května 2010 
od 14.00 hodin do 22.00 
hodin a v sobotu 29. května 
2010 od 8.00 hodin do 
14.00 hodin se budou konat 
řádné volby do Poslanecké 
sněmovny Parlamentu ČR.
Právo volit má každý státní 
občan ČR, který alespoň 
druhý den voleb dosáhne 
věku 18 let , není zbaven 
způsobilosti k právním 
úkonům a neexistuje 
u něj zákonem stanovené 
omezení osobní svobody 
z důvodu ochrany zdraví 
lidu. Voliči jsou zapsáni ve 
stálých seznamech voličů, 
které vedou obecní úřady , 
popř. ve zvláštních sezna-
mech voličů, do kterých 
je volič zapsán na základě 
údajů příslušného ústavu, 
zařízení (např. nemocnice, 
domovy důchodců, věznice 
apod.) Každý volič může 
být zapsán pouze v jednom 
seznamu voličů. 
Voličský průkaz opravňuje 
voliče volit v kterémkoli 
volebním okrsku na území 
ČR, případně na zastupi-
telském úřadě ČR v cizině. 
Volič může požádat v místě 
svého trvalého pobytu o vy-
dání voličského průkazu. 
Volič, který se dostaví do 
volební místnosti s volič-
ským průkazem, je povinen 
po prokázání totožnosti 
a státního občanství tento 
průkaz odevzdat okrskové 
volební komisi.
Pro konání voleb jsou 
určeny volební místnosti, 
kterých je na území Nové 
Paky celkem 14. Umístění 
volebních místností zůstává 
stejné jako při minulých vol-
bách, s výjimkou volebního 
okrsku 9 – Heřmanice, kde 
bude volební místnost (dříve 
v budově Silniční technika 
a.s.) přemístěna do  Základ-
ní školy v ul. Husitská. Ve 
volební místnosti budou na 
viditelném místě vyvěšeny 
hlasovací lístky označené 
nápisem „vzor”, prohlášení 
kandidátů o vzdání se kan-
didatury nebo prohlášení 
zmocněnce o odvolání kan-
didáta, případně informace 
o tiskových chybách na 
hlasovacích lístcích s uve-

dením správného údaje. 
Volební místnost musí být 
pro každý volební okrsek 
rovněž vybavena volebním 
zákonem č. 247/1995 Sb., 
který musí být voličům na 
jejich žádost zapůjčen k na-
hlédnutí.
Hlasovací lístky budou do-
ručeny voličům nejpozději 
3 dny přede dnem voleb. 
V případě, že dojde k je-
jich poškození nebo ztrátě 
anebo volič zjistí, že nemá 
k dispozici hlasovací lístky, 
je možné požádat ve volební 
místnosti okrskovou volební 
komisi o vydání nové kom-
pletní sady hlasovacích 
lístků. 
Hlasování: Volič po přícho-
du do volební místnosti pro-
káže okrskové volební ko-
misi svou totožnost a státní 
občanství České republiky 
platným občanským průka-
zem, nebo platným cestov-
ním, diplomatickým nebo 
služebním pasem České 
republiky anebo cestovním 
průkazem. Neprokáže-li 
volič svou totožnost a státní 
občanství České republiky 
potřebnými doklady, nebude 
mu hlasování umožněno.
Voliče, který není zapsán ve 
výpisu ze stálého seznamu 
voličů a který prokáže své 
právo hlasovat ve volebním 
okrsku, okrsková volební 
komise dopíše do výpisu 
ze stálého seznamu voličů 
dodatečně a umožní mu 
hlasování.
Každý volič hlasuje osobně, 
zastoupení není přípustné. 
S voličem, který nemůže pro 
tělesnou vadu sám upravit 
hlasovací lístek anebo ne-
může číst nebo psát, může 
být v prostoru určeném pro 
úpravu hlasovacích lístků 
přítomen jiný volič, nikoliv 
však člen okrskové volební 
komise, a hlasovací lístek 
za něho upravit a vložit do 
úřední obálky, popřípadě 
i úřední obálku vložit do 
volební schránky. Volič 
může požádat ze závažných 
důvodů, zejména zdra-
votních, obecní úřad a ve 
dnech voleb okrskovou 
volební komisi o to, aby 
mohl hlasovat do přenosné 
volební schránky.

M. Nádvorníková

Během února dospěla do finiše realizace projektu Sboru dobro-
volných hasičů v Čisté u Horek s názvem Mobiliář pro kulturní, 
sportovní a společenské akce. Díky finanční podpoře pořídil spo-
lek vybavení pro další rozvoj a zlepšení volnočasových aktivit 
nejen svých členů.
„Nad realizací tohoto projektu jsme uvažovali už od roku dva 
tisíce šest, ale nemohli jsme najít odpovídající dotační titul,” říká 
Ladislav Jiřička, velitel čisteckých hasičů a jeden z realizátorů 
projektu. Čistečtí hasiči v té době již měli zkušenosti s čerpáním 
peněz především z Grantového fondu Libereckého kraje, takže 
obavy z administrace projektu nebyly na místě. „V roce 2007 
v regionu začala velice aktivně působit místní akční skupina 
„Přiďte pobejt!”. Do její výzvy jsme pak na jaře loňského roku 
podali projekt na pořízení mobiliáře nejen pro naše akce v Čisté, 
ale i celé oblasti,”přibližuje postup Jiřička. 
Při tvorbě projektu vycházeli z potřeb čisteckých hasičských 
dobrovolníků, kteří kromě hasičiny pracují aktivně i na poli 
kultury (divadelní spolek Floriánek, hudební těleso ČiPřiDO), 
sportu (volejbalová sekce) i společenských akcí (besedy se zají-
mavými osobnostmi atp.). Vzhledem k tomu, že realizace všech 
těchto aktivit s sebou nese potřebu specifického mobiliáře, který 
se musel složitě shánět a půjčovat, chtěli si hasiči pořídit vybavení 
vlastní. Projekt navíc počítá s využíváním vybavení i na akcích 
podobného ražení v okolí a má pomoci uchovat tradice sportov-
ních turnajů, vesnických veselic či akcí pro děti.
Loňský rok tak byl ve znamení čekání, jak se podaří projít sítem 
tříkolového hodnocení projektu. Na úrovni MAS byl projekt hod-
nocen jako jeden z nejlepších. Úspěšně prošel i přezkoumáním 
na Státním zemědělském intervenčním fondu v Hradci Králové i 
na ministerstvu zemědělství v Praze. Zde je nutno upřesnit, že se 
hasiči pokoušeli získat prostředky z Programu rozvoje venkova, 
opatření Realizace místní rozvojové strategie, které spravuje 
Ministerstvo zemědělství. Jde o prostředky z Evropského země-
dělského fondu pro rozvoj venkova. Krásným dárkem Čisteckým 
do nového roku pak byla výzva k podpisu dohody o poskytnutí 
dotace.
V lednu se tedy hasiči pustili do nákupu tolik potřebného mobili-
áře. Díky dotaci byl pořízen party stan, ozvučovací i osvětlovací 
technika a technika pro přenos a archivaci dat (notebook a kva-
litní projektor). Vše v hodnotě téměř čtvrt milionu korun. „Jde 
o největší nákup v novodobé historii našeho hasičského sboru,” 
komentuje realizaci projektu Jiřička, „ale my dobře víme, že 
tyto věci pomohou dalšímu rozvoji života spolku, obce i celého 
regionu. Jsme proto velmi vděčni lidem z MAS Přiďte pobejt!, že 
nám pomohli“. Čistečtí hasiči budou získaný mobiliář využívat 
především pro realizaci svých aktivit v Čisté u Horek a okolí. 
Projektor s počítačem už byl poprvé využit v hasičské zbrojnici 
na besedě s cestovatelem Lukášem Brožem v polovině února. 
Stan poprvé vztyčí jako zázemí na dětské hasičské soutěži prv-
ního května v Čisté, osvětlení a ozvučení pak použijí divadelníci 
začátkem května na představení projektu Peklo na zemi v MKS 
Nová Paka a ještě před tím na hudební produkci o Čarodějnické 
sešlosti v Čisté.
Možná si říkáte, proč se v Achátu píše o projektu realizovaném 
mimo Novou Paku. Je to proto, že region, kde budou výstupy 
z projektu využívány, s Novopackem bezprostředně sousedí, ale 
také proto, že Nová Paka je součástí podobné MAS „Brána do 
Českého ráje”. Práce MASek a především tok peněz i pomoc 
žadatelům – tvůrcům projektů - při získávání dotací je u všech 
velice podobná, bez rozdílu krajové nebo jiné příslušnosti.
„Chceme všem dodat odvahu při podávání projektů na získání 
dotací z evropských peněz. Jsme malý spolek lidí v malé vesničce, 
ale i k nám dokázaly peníze z Evropy dotéct,” uzavírá čistecký 
velitel.

-FAL-

Do Čisté tečou evropské 
peníze
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„ Posledních dvacet let je zatím 
nejdelší doba nepřerušení naší 
činnosti od doby, kdy před de-
vadesáti lety byl založen v na-
šem městě Skaut,” řekl nám při 
přípravě výstavy novopackých 
skautů jeden z její hlavních 
protagonistů a pamětník Jirka 
Hylmar. Následně nám podrob-
ně vysvětlil, jak probíhalo uply-

nulých devadesát let. „Brzy po 
založení v roce 1919 se skauti 
vedení Stanislavem Hylmarem 
a Stanislavem Richtrem roze-
šli po školách a děvčata pod 
čepec a teprve až na začátku 
třicátých let poštovní úředník 
„Sáva” Jelínek skautské stře-
disko v Nové Pace obnovil. 
Obnovitel skautské myšlenky 
ve městě byl bohužel přeložen 
a skauti se opět rozešli. Teprve 
až v roce 1936 bratři Mádlové, 
Václav a Hynek spolu s učiteli 
Františkem Hančilem a Miro-
slavem Pitrou rozjeli skaut v 
Nové Pace znovu. Toto velmi 
pěkné období skončilo za-
čátkem druhé světové války, 
když poslední skautský tábor 
u Krsmole, vedený učitelem 
Bohuslavem Skořepou, roze-
hnalo v roce 1940 gestapo. 
Prvními vedoucími po květ-
nové revoluci v roce 1945 byli  
František Hančil, Miroslav 
Pitra a Olga Vaisová, která 
patřila k nejvýznamnějším 
činovníkům předválečného 
období. Bohužel do skautské 
činnosti se snažil proniknout 
svoji ideologií Svaz české 
mládeže. Změnilo se vedení, 
kterého se ujali bratři Mádlo-
vé. „Po válce jsme se nejprve 
scházeli v bývalých dřevěných 
ubytovnách používaných za 
války a stojících u Zaďáku, ale 
již tři měsíce po válce, díky 
brigádám, stála ve Zláma-

ninách chatová osada zvaná 
„Sopka”. Chatky jsme přivezli 
z Borovničky. Vzhledem k 
tomu, že pro děti, a zvláště v 
zimě, byla tato osada vzdálená 
od města, tak bylo rozhodnuto 
postavit klubovnu ve městě. 
Velkou oporu jsme tenkráte 
měli ve Svazu přátel Junáka, do 
kterého patřili zvláště Šolcovi, 

Lepšíkovi a Petříkovi, kteří nás 
převážně finančně podporovali. 
Proto jsme si mohli, díky těm-
to přátelům a velikému počtu 
brigádnických hodin skautů, 
dovolit postavit klubovnu. 
Tato poválečná epocha naší 
činnosti byla zakončená zru-
šením organizace, zabavením 
naší klubovny a předání do 
majetku ČSM”, pokračoval 
ve svém vypravování Jirka 
Hylmar doplňovaný Janem 
Kazdou.
V roce 1968 došlo opět k 
obnovení skautingu. Spolu s 
Radkem Pavlovcem, Jirkou 
Maternou a Honzou Kazdou 
jsme obnovili packé středisko 
a zároveň udělali první skaut-
ský tábor, o rok později nás již 
bylo hodně. Josef Tomáš zalo-
žil druhý oddíl a měl již druhý 
tábor na Peckovsku. My starší 
skauti jsme pořádali tábory pro 
mladé hochy a děvčata. V roce 
1970 nás již nikde nechtěli, 
nakonec nám náš bývalý člen 
Lubor Bajer umožnil tábořit 
na jeho pozemku v Lázních 
Bělohradě. Tam za námi přišli 
předseda NF a předseda Sva-
zu mládeže s požadavkem, ať 
vstoupíme do Svazu mládeže. 
Tím skončilo téměř třicetileté 
období mezi začátkem pade-
sátých let a rokem 1990, kdy 
skaut byl v Nové Pace opět 
obnoven”.
Dále Jiří Hylmar vzpomínal 

na to, že packý skauting nebyl 
nikdy úplně přerušený, žil na 
jáchymovských lágrech a ve 
věznicích, ale i v exilu – ve 
Švýcarsku, v Austrálii, v Ka-
nadě a v Rakousku. Proto mohl 
být v roce 1968 tak rychle, 
zásluhou skautů odsouzených 
v padesátých letech, po jejich 
návratu před Pražským jarem, 
opět obnoven. K novopackým 
skautům se hlásí např. i bratr 
Karla Grosse, Dr. Tuček a další 
známé osobnosti. 
Celý průřez devadesáti lety 
skautingu v Nové Pace je na 
výstavě dokumentován foto-
grafiemi, kronikami, zápisy a 
skautským vybavením. Je zde 
rovněž k vidění silný pořadač 
s veškerou dokumentaci od 
začátku stavby až po koneč-
nou likvidaci, kdy Společ-
nost přátel Junáka předávala 
klubovnu Svazu mládeže. 
Mezi zajímavosti určitě patří 
snímky známého fotografa a 
člena Skupiny 42 Miroslava 
Háka, který již po zrušení 
skautu v roce 1952, ilegálně 
vyfotografoval partu packých 
roverů. Další jeho snímek je 

portrét Ládi Kotyka vytvořený 
ještě před pozavíráním skautů, 
který brzy zemřel na následky 
trýznění v lágrech. Je zde také 
knižní vzpomínka Ládi Jerie, 
již nebydlícího v současné době 
v našem městě, na skautský tá-
bor v roce 1949. K nahlédnutí 
bude rovněž sbírka známek 
se celosvětovou skautskou 
tématikou. 
Vernisáž výstavy proběhne 
na Zelený čtvrtek 1. dubna 
v 16 hod a při zahájení oživí 
skautskou myšlenku skauti 
zazpíváním skautské hymny a 
dalších písniček se skautskou 
tématikou. 
Výstava k 90. výročí skau-
tingu v našem městě, která 
potrvá celý duben až do 9. 
května a bude otevřena denně 
mimo pondělí, v 8 – 12 a 13 
– 15.30 hodin, slibuje velice 
zajímavou podívanou. U star-
ších návštěvníků vzbudí určitě 
libé nostalgické vzpomínky na 
prožitá mladá léta a těm mlad-
ším a mladým ukáže, jak dříve 
spokojeně a ušlechtile, bez te-
levize a počítačů dokázali žít 
jejich otcové a dědové.

Míla Pour
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ŽIJÍ  MEZI NÁMI. . .  ING.  M.  PAČESNÝ

Nemyslet jen na sebe, ale dělat něco i pro ostatní . . .
Na první pohled nejsou ničím 
výjimeční. Ale pozor! Při bliž-
ším seznámení zjistíte, jací lidé 
to vlastně jsou. Co – i přes svůj 
věk – už dokázali – a hlavně 
čím přispívají společnosti. 
Může to být svým způsobem 
i „mustr” pro současné i bu-
doucí politiky. Záměrně však 
zpočátku neprozradím jeho 
jméno. Následující fakta mo-
hou posloužit jako skládačka, 
třeba puzzle. 
Narodil se v roce 1965. Když 
měl volit mezi učitelstvím 
a ekonomií, zvolil to druhé. 
Vystudoval Vysokou školu 
ekonomickou, fakultu obchodu 
v Praze. Poté působil v rodinné 
firmě zabývající se dovozem 
určitých druhů potravin, které 
se v té době na našem trhu 
nevyskytovaly. Učitelství se 
však také nevyhnul. Zprvu 
vyzkoušel své pedagogické 
schopnosti o prázdninách 
na letních táborech. Nejdřív  
jako vedoucí oddílu pro děti 
a mládež a posléze už učil na 
gymnáziu v Praze angličtinu, 

hudební výchovu a tělocvik. 
Těmto koníčkům, zálibám se 
věnuje doposud. 
Čas, jak říkají někteří klasi-
ci, oponou trhnul. Když se 
oženil, hledal práci v okolí 
svého bydliště, v Nové Pace. 
V Novopackých mrazírnách 
NOVOfisch pracoval jako ob-
chodní ředitel do roku 1998. 
Když však majitelé tuto firmu 
prodali, nezbylo nic jiného než 
změnit místo. Že se kvalifika-
ce, důraz na vzdělání, znalost 
jazyků vyplácí, svědčí fakt, že 
náš dotyčný uspěl ve značné 
konkurenci, kdy se stal a je 
státním zaměstnancem u Vě-
zeňské správy ČR, ve funkci 
vychovatele a Koordinátora 
práce s cizinci. Co tato práce 
obnáší? Je v kontaktu s pracov-
níky zastupitelství cizích států, 
zpracovává materiály pro různé 
typy soudů včetně Vrchního, 
dále pro Ministerstvo spravedl-
nosti i Kancelář prezidenta ČR. 
Zde si dovolím změnit formu 
novinářského žánru z popisu 
na rozhovor. 

Pane inženýre, protože trá-
víte značný čas mezi klienty, 
kteří se dostali ve svém životě 
na scestí, jak na druhou stra-
nu relaxujete?
Řeknu to takto: hledám 
protipól. Ve volném čase se 
věnuji dětem, mládeži. Neboť 
ve včasném působení na ně 
vnímám nejlepší a účinnou 
prevenci proti nešvarům 
současné doby, kterými jsou 
konzum v nejrůznější podobě,   
povrchní mezilidské vztahy, 
členství v závadových par-
tách, užívání drog, alkoholu i 
prostituce  a v neposlední řadě 
i vysedávání u počítače. Děti 
se v dnešní době, jak ukazu-
jí průzkumy, nudí! Nemají 
žádnou smysluplnou náplň. 
To jsou příčiny, vedle citové 
vyprahlosti v rodině, vedoucí 
k nastartování trestné činnosti 
– s následnými důsledky. Proto 
se snažím dělat co se všechno 
dá, ke zmírnění tohoto stavu. 

Můžete být konkrétnější? 
Jsem už pátým rokem trené-

rem mládeže při Centru sportu 
v ŽS Husitská. Nejprve jsme 
se zaměřili na atletiku, kterou 
jsem úspěšně provozoval jako 
dorostenec, kde jsem byl do-
konce ve výběru reprezentace 
Čech ve sprintu. Poté přišly na 
řadu míčové hry. Nyní je oddíl 
zaměřen na florbal, moderní 
populární sport, oblíbený mezi 
mládeží. Jedním z cenných 
poznatků je, že zde dochází ke 
smíšení žáků různého věku, 
kdy starší berou meze sebe ty 
mladší, kteří se jim snaží vy-
rovnat, a tím dochází k utužení 
kolektivu. 

Znají vás už pátým rokem 
žáci…
…ale i rodiče. To je podstat-
né. Možná i z toho důvodu 
jsem členem Rady školy, kde 
jsem byl mezi zástupci rodičů, 
učitelů i města zvolen na druhé 
tříleté období jejím předsedou. 
Scházíme se 3 – 4 krát do roka, 
kdy řešíme důležité otázky spo-
jené se životem školy. Rada je 
tak dobrým a osvědčeným 
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nástrojem v komunikaci mezi 
jejími složkami – učiteli, rodiči 
a městem, které je zřizovatelem 
této instituce. A stalo se již tra-
dicí, že mám každoročně bese-
du v devátých třídách na téma 
drogy a kriminalita mládeže. 

Tím však zdaleka ve výčtu 
aktivit nekončíte
Pravda, to, co mně přináší 
největší uspokojení, místy i 
značně vyčerpává,  je činnost 
v Občanském sdružení diabe-
tických dětí Králo-
véhradeckého kraje. 
Téměř každý měsíc 
připravujeme pro 
ně s rodiči nejrůz-
nější akce. Jmenuji 
namátkou závody 
v autodráze v DDM 
Stonožka, Pochod 
za Rumcajsem, 
návštěva potápěčů  
v Rumchalpském 
lomu, bruslení na 
stadionu, turnaj 
v šipkách v hostinci 
Helvetia na Stu-
dénce a mohl bych 
pokračovat. Velmi 
populární a navště-
vovaný je světový 
den diabetu, který 
v listopadu slavíme 
již tradičně v atriu školy Husit-
ská, kdy za námi dojíždějí děti 
i z ostatních krajů republiky, 
včetně Prahy. Další činností, 
která má nesmírný význam, 
je celonárodní setkání diabe-
tických dětí České republiky 
v Českém ráji. V letošním roce 
se tak sejdeme již potřetí. Při 
takových setkáních se zdaleka 

nejedná jen o pobyt, ale také 
o program. Děti ve věku 7 až 
15 let se vracejí z prázdnin 
domů s krásnými zážitky. Co 
je však zde velice cenné je to, 
že se dětem zvedá sebevědomí 
a vracejí se domů i psychicky 
odolnější.

Na takové náročné akce je 
třeba mít dostatek finančních 
prostředků  
Proto také spolupracujeme, a 
nemůže to být jinak. Děje se tak 

po záštitou hejtmana Králové-
hradeckého kraje a vedení měs-
ta Nové Paky. Spolupracujeme 
s řadou místních organizací i 
firem a s významnými společ-
nostmi s celostátní, případně 
mezinárodní působností. 
Vždyť pro zdárný a především 
bezpečný průběh takového po-
bytu včetně akcí jsou přítomni 

lékaři, jmenovitě z Fakultní ne-
mocnice Královské Vinohrady, 
zdravotní sestry jsou z IKEM 
Praha. A jídelníček, víme jak 
strava pro diabetiky musí být 
složená, sestavují rovněž na 
Vinohradech.  

Věřím, že byste o těchto akti-
vitách hovořil, jak vás znám, 
ještě dál. 
Nedivte  se, když vidím ty 
rozzářené oči, spokojené vý-
razy dětí a porovnávám je se 

stavem, kdy k nám přijížděly. 
To je pro mě i ostatní obrovská 
odměna. 

Žijete v Pace už dlouhá léta. 
Jak vnímáte naše město? 
Řekl bych to takto. Člověk, 
který se vrací z „venku” bez 
ohledu, zda se jedná o Českou 
republiku či ze zahraničí, když 

v y l e z e t e 
z auta před 
svým bytem 
či domem 
nebo z ná-
draží – pak 
se nadechne 
a řekne si – a  
jsem doma. 
Tím je snad 
řečeno vše. 
Ve městě 
se žije roz-
hodně lépe 
neždříve. 
To ovšem 
neznamená, 
že je vše 
v pořádku. 
Je třeba si 
však uvědo-
mit, že žije-
me v době, 

kdy dochází k centralizaci moci 
směrem k Bruselu s ohledem 
na rozšiřování Evropské unie. 
A to již řadový občan ovlivnit 
nemůže. Co však mohu a mů-
žeme ovlivnit, je chod města. 
Z mého pohledu se domnívám, 
že je třeba daleko více pamato-
vat na sociálně slabší skupiny 
společnosti, na občany staršího 
věku, na děti i na lidi se zdra-
votním handicapem. Nebál 
bych se otevřít problematiku 
zaměstnávání osob, lidí, kteří 
ukončili výkon trestu. Nemohu 
uvádět čísla, ale i takové osoby 
žijí v našem městě i okolí. A 
když nemají práci…? 
Pokud se jedná o kulturu, 
všichni víme, že Paka je po-
jmem z hlediska historie a pří-
rodního prostředí. Ale je třeba o 
toto bohatství vytvořené našimi 
předky náležitě pečovat. Např. 
je pěkné, že se město snažilo o 
oživení Křížové cesty, obdobně 
i opravit stěnu hřbitova. Je však 
ostudné, že rod Suchardů, který 
proslavil naše město, „čeká” na 
opravu hrobky až nedůstojně 
dlouho. Na Novopacku v po-
sledních letech vyrostla řada 
nových staveb. Je dobré, pokud 
v tomto záměru dostanou před-
nost místní firmy. Jako trenér 
mládeže mám však výhrady 
k „tempu”, kterým se stavěla 
tělocvična na sídlišti. Nyní 
už máme tělocvičnu novou, 
ale i ta má řadu závad. Inu 
– když se přimhuřuje oko nad 
kvalitou práce – a není to jen 
v tomto případě – jak to může 
dopadnout? 

Jak byste si představoval 
politiku vedení města? 
Otázka ošemetná. Podle mne 
je buď dobrá, nebo špatná. Ale 
posoudit by to měli především 
občané, nikoliv samotní radní. 
Pro mne je politikou vytváření 
klimatu pro vedení řádného 
života. Tím mám na mysli 
stabilitu rodiny spočívající 
především ve výchově dětí. 
Dále – dělat, vykonávat podle 
svých schopností i možností 
něco, co by přineslo prospěch 
i těm ostatním. To platí nejen 
v práci, ale i ve sportu i v ži-
votě jako takovém – říká na 
závěr občan Paky Ing. Milan 
Pačesný. 

Oldřich Houška
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V sobotu 6.3.2010 se v MKS 
Nová Paka konal Královský 
pohádkový bál pro děti, kde 
se společně potkali vodníci, 
čerti, víly, andílci,  princez-
ny, motýli, Bořci stavitelé, 
námořníci a mnoho dalších 
pohádkových postav. Protože 
všichni účastníci, kterých bylo 
přes 300, se dobře bavili nejen 
při sledování loutkové pohád-
ky, ale i při různých hrách, 
chtěli bychom touto cestou 
poděkovat všem, kteří se po-
díleli na přípravě i zdárném 
průběhu celé akce. Pochvalu 
si zaslouží pracovnice MKS, 
DDM Stonožka, žáci základ-
ních škol, Gymnázia a SOPgŠ 
Nová Paka a také děti z Dět-
ského domova ve Vrchlabí. 
Ceny pro děti do všech soutěží 
věnovalo mnoho sponzorů. 
Děkujeme Ondřeji Nýdrlovi 
z Papírnictví, Ondřeji Kuří-
kovi z prodejny Víno – ovoce 
– zelenina, firmě Goldware, 
Chinawall, Novopackým skle-
pům a všem ostatním.
Všem děkují pracovníci Měst-
ské knihovny Nová Paka

1. KRÁLOVSKÝ POHÁDKOVÝ BÁL



8 9

Jak pokračuje realizace projektu EU 
„Centrum bez bariér v Nové Pace”

Občanské sdružení Život bez bariér získalo v roce 2009 finanční 
podporu z ROP NUTS II Severovýchod na celkovou rekonstruk-
ci jedné z budov v Centru Klášter (bývalá hospodářská budova 
v areálu nemocnice v Nové Pace) ve výši cca 28,302 mil. Kč.
Veřejná zakázka na generálního dodavatele  stavebních prácí 
byla na základě provedeného výběrového řízení z osmi uchazečů 
přidělena uchazeči OBIS, spol. s r.o. Nová Paka. Tento uchazeč  
získal ve výběrovém řízení nejvyšší bodové ohodnocení. V lednu 
občanské sdružení uzavřelo se společností smlouvu o dílo na 
celkovou rekonstrukci budovy. 
V současné době probíhají bourací práce a plánujeme, že nejdéle 
na podzim roku 2011 bude zrekonstruovaná budova otevřena a 
připravena sloužit pro účely poskytování sociálních a doplňko-
vých služeb pro region Novopacka a okolí. 
V Centru bez bariér budou poskytovány sociální služby  - sociální 
rehabilitace, odborné sociální poradenství, půjčovna kompenzač-
ních pomůcek. Novinkou bude chráněné bydlení pro zdravotně 
postižené klienty. Tato budova bude určena i k doplňkovým 
službám pro seniory a širokou veřejnost, neboť zde plánujeme 
organizování vzdělávacích kurzů, seminářů, besed a společných 
setkání  s organizacemi podobného zaměření. 
Vítáme aktivity zástupců Libereckého kraje, kteří již nyní mají 
zájem o využití sociálních služeb pro klienty z Liberecka. Spolu-
pracujeme i s organizací nevidomých z Polska a společné aktivity 
budou v Centru bez bariér určitě vítány. Tento objekt je součástí 
celkové koncepce obnovy areálu Centra Klášter. Sdružení necha-
lo zpracovat ověřovací studii Revitalizace býv. kláštera pavlánů 
v Nové Pace na kulturně společenské centrum  a společně s Měs-
tem Nová Paka chce  vytvořit  záměr využití barokního kláštera 
pro potřeby a služby obyvatel Nové Paky a okolí. 

ŽIVOT BEZ BARIÉR -  OS V NOVÉ PACE

Den otevřených dveří v Denním stacionáři

Dne 11.3.2010 bylo v Centru Klášter v Nové Pace živo. V jedné z 
budov pod názvem Denní stacionář uspořádalo občanské sdružení 
Den otevřených dveří. Téměř 2 roky občanské sdružení s pomocí 
firem, finančních příspěvků nadací, nadačních fondů, díky dotaci 
Města Nová Paka, MPSV a svépomocí opravovalo jednu z budov 
bývalé nemocnice v Nové Pace (bývalá budova psychiatrie).
Přízemní budova s bezbariérovým přístupem, hernou, cvičebnami, 

kuchyňkou a sociálním zázemím teď slouží a zajišťuje 18 klien-
tům se zdravotním postižením důstojné sociální zázemí. Sociální 
služba denní stacionář je určena pro lidi s různým zdravotním 
postižením a seniory. Jedná se o placenou sociální službu. Pra-
covníci v přímé péči se starají o celodenní pestrý program, takže 
cvičení, výlety, hry, nácvik soběstačnosti a další aktivity tvoří 
celkovou koncepci. 
V  budově Denního stacionáře je část prostor vymezena i pro 
klienty bezplatné sociální služby - sociální rehabilitace. To 
znamená pro osoby se zdravotním znevýhodněním, kteří se zde 
také učí soběstačnosti, navíc se vzdělávají, sportují a formou er-
goterapie se „učí pracovat”. V současné době 12 klientů využívá 
tuto sociální službu, která je financována z ESF a státního roz-
počtu ČR prostřednictvím Operačního programu Lidské zdroje 
a zaměstnanost. 
Nedílnou součástí budovy je okolní park a bezbariérová mani-
pulační plocha sloužící pro sportovní a kulturní aktivity. Jsme 
přesvědčeni, že mnoho lidí zde našlo nové zázemí. O obyčejném 
dni klientů v Denním stacionáři se mohli přesvědčit zástupci 
Královéhradeckého kraje, Města Nová Paka a Jilemnice, Obce 
Stará Paka, poskytovatelé sociálních služeb z Domova pro seni-
ory v Nové Pace, zástupci občanského sdružení Sportem proti 
bariérám a další hosté. Klienti si tento den opravdu užili, neboť 
připravili pohoštění pro všechny přítomné a měli možnost ukázat, 
jak vypadá den v denním stacionáři. 
Všechny informace aktualizujeme na našich webových strán-
kách, a pokud je třeba více informací, jste srdečně vítáni v sídle 
občanského sdružení.
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Hudební skladatel a ředitel hudební a pěvecké školy 
Josef BARTOŠ
se narodil 10. 2. 1902 v Nové Pace v Pivovarském hotelu na no-
vopackém náměstí, navštěvoval základní školu v Nové Pace, kde 
byl jeho prvním učitelem hudby ředitel H. Tomáš. V letech 1913 
až 1921 pokračoval ve studiu na gymnasiu ve Dvoře Králové. 
Jeho dalším učitelem byl ředitel kůru Josef Kafka. Na konzerva-
toři v Praze studoval v letech 1921 až 1925 klavír, kompozici a 
dirigování. Na Filosofické fakultě studoval hudební vědu. V roce 
1926 navštěvoval klavírní školu pod vedením prof. Jiráka, Křičky, 
Talicha, Doležala a Veselého. Roku 1925 byl sbormistrem ope-
ry v Olomouci. 
Kapelníkem 
Východočes-
kého divadla 
v Pardubicích 
byl v roce 
1926. V ná-
s l edu j í c ím 
roce pokračo-
val ve studiu 
kompozice u 
V. Nováka. Ve 
stejném roce 
odjel jako stipendista francouzské vlády do Paříže, kde studoval 
u prof. V. d’Indy na Schole cantorum. V Paříži se stal za svého 
pobytu pianistou v triu Slovanského ústavu. Trio propagovalo 
slovanskou hudbu na koncertech v Paříži a Londýně. V tomto 
čase pracoval na katalogu českých skladatelů, tyto rukopisy jsou 
uloženy v knihovně Velké opery v Paříži. Po svém návratu z 
Paříže byl profesorem hudby a sbormistrem pěveckého spolku v 
Novém Bydžově, profesorem konzervatoře v Praze a ředitelem 
hudební a pěvecké školy Slezské matice osvěty v Českém Těšíně. 
V českém rozhlase vystupoval jako pianista. Inspirován Podkrko-
noším a svým pobytem ve Slezsku složil několik skladeb. Sbíral, 
upravoval a vydal tiskem lidové písně z Podkrkonoší. V odborné 
literatuře jsou uvedeny kompletní seznamy skladeb J. Bartoše. 
Skladatel a pedagog zemřel v roce 1966 v Novém Bydžově.

Úředník a hudebník Jaroslav BÖHM 
se narodil dne 5. 3. 1899 v Nové Pace.
Dcery J. Böhma, PhDr. Jaroslava Hlavsová, CSc., dlouholetá 

VÝZNAMNÍ,  NEBO NEPŘÍLIŠ VÝZNAMNÍ?

Inspirací pro napsání tohoto článku byla opět kniha J. Stejskala Novopacko. Na straně 101 mě zaujala věta o „nepříliš 
významných hudebnících” z Nové Paky a okolí. Autor knihy je první, kdo jednoznačně vymezil významnost novopackých 
hudebních osobností. Hudební scéna na Novopacku nebyla však tak jednoduchá. Nelze označit za významnou pouze rodinu 
Hartlovu, Tomášovu nebo Františka či Karla Záhorského. Jednotlivé postavy děje jsou v minulosti propleteny složitými 
vazbami učitelů a žáků, příbuzných a členů stejných hudebních těles. Jedno však mají společné. Jsou významní nejen v Nové 
Pace. Některé krátce připomenu.

vědecká pracovnice Ústavu pro jazyk český AV ČR a autorka 
tisícovky populárních rozhlasových jazykových koutků a PhDr. 
Jiřina Langhammerová, etnografka, dlouholetá ředitelka Náro-
dopisného muzea NM v Praze o svém otci v roce 2002 napsaly: 
„Svou profesí byl úředník v oboru peněžnictví. Jeho životní dráha 
je výrazně spjatá s Novou Pakou a Podkrkonoším. Pocházel z no-
vopacké rodiny s výrazným kulturním 
zaměřením. Otec Bohumil Böhm byl 
z generace 19. století, zákládající no-
vopacké divadelnictví, stejně jako ro-
dina Hančilova z druhé rodinné větve. 
Jaroslav Böhm se od mládí věnoval 
hudbě, v počátku vázané na zázemí 
novopackého kláštera s jeho regens-
chorim Hynkem Tomášem, známým 
skladatelem a učitelem hudby, u ně-
hož jako žák získal výborné houslové 
školení. Již v době svých školních let 
byl nejen nadaným houslistou, ale i 
organizátorem. Vedl velký žákovský 
novopacký orchestr, muzice se vě-
noval i v době své povinné vojenské 
služby. V mládí se plně věnoval v 
duchu rodinné tradice i divadelnic-
tví jako herec několika novopackých 
ochotnických spolků a byl zároveň výrazným činitelem hudebního 
života Paky. Svou profesní dráhu začal v Nové Pace, kde po studiu 
na hospodářské škole nastoupil jako účetní do firmy Nádvorník. 
Poté přešel do světa peněžnictví, nejprve do východočeské Jese-
nice. Po svatbě s Františkou Říhovou z Roškopova–Staré Paky 
nastoupil jako ředitel záložny do západočeských Radnic u Plzně. 
Ve třicátých letech se s rodinou přestěhoval do Prahy, kde ve 
své profesi působil především ve Státní bance československé. 
Nepříznivé politické poměry donutily J. Böhma k předčasnému 
odchodu do důchodu. Penzionován byl v roce 1955.
Do Nové Paky se pravidelně vracel na letní pobyty, ale nezapomí-
nal ani na kontakty hudební. Jeho praktický život muzika výrazně 
protínala. V Praze vedl v letech 1945 až 1948 velký sokolský 
orchestr, ve starším věku se stáhl do soukromí a věnoval se skla-
datelské činnosti. Tu často orientoval na rodné Novopacko. Byl 
v živém kontaktu s kapelníkem Gotwaldem, pro jehož orchestr 
v Lázních Bělohradě složil řadu skladeb a písní. Ve skladatelské 
dráze se prosadila i jeho sakrální tvorba, především píseň Prosbu 
slyš naši na slova M. B. Stýbla, věnovaná novopackému klášteru. 
Jaroslav Böhm byl velmi všestrannou osobností. Vedle jmeno-
vaných činností se věnoval i výtvarné práci, kreslení a malbě s 
kořeny novopackého uměleckého zázemí. V době svého životního 
zakotvení v Praze se pravidelně stýkal s pražskými „Pačáky” 
– kruhem rodáků, kteří se scházeli v klubu pražského Obecního 
domu. Z nich někteří zůstali jeho dlouholetými přáteli. Mezi ně 
patřil především sochař Vojtěch Sucharda.” Jaroslav Böhm zemřel 
v roce 1979 v Praze. 

Hudební skladatel a ředitel kůru Josef KAFKA 
se narodil v Nové Pace 19. 3. 1871.
Chodil do novopackých škol do roku 1885, ve studiích pokračoval 
na varhanické škole v letech 1885 až 1888. Hru na housle studoval J. Böhm v roce 1946 s orchestrem Sokola v Praze - Motole

Josef Bartoš u klavíru
Jaroslav Böhm - fotografie 

z rodinného archivu
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na konzervatoři mezi roky 1888 
a 1892. Dále byl členem první 
české filharmonie. Roku 1895 
se odstěhoval do Dvora Králové, 
kde byl ředitelem kůru, učitelem 
zpěvu na gymnáziu, sbormistrem 
a dirigentem. Zde se v roce 1899 
dne 6. 9. oženil s Žanynkou 
Zlatníkovou. Napsal množství 
skladeb. V roce 1915 zemřel ve 
Dvoře Králové.

Hudební skladatel, sbormistr a varhaník 
Josef KUHN
se narodil 23. 3. 1866 v Nové Pace.
Vyrostl v rodině se dvěma bratry, Ladislavem a nejstarším Fran-
tiškem. Ve svých vzpomínkách napsal v roce 1933, že musel být 
oporou rodiny. Pro rodiče bylo značnou zátěží uživit dva syny 
na studiích v Praze a nejstaršího Františka na semináři v Hradci 
Králové. Do školy chodil v Nové Pace, od roku 1881 pokračoval 
studiem na varhanické škole v Praze až do roku 1883. Ubytován 
byl přímo v Konviktě, kde škola sídlila. Spolužákem J. Kuhna 
byl i packý H. Tomáš, který byl ubytován ve vedlejším pokoji. 
Po příchodu mladšího bratra Ladislava na pražskou konzervatoř 
mu Josef sehnal bydlení v klášteře u sv. Jakuba s podmínkou, že 
Ladislav bude zpívat na kůru u ředitele Staňka. Na obědy chodil 
ke Sklenářům, se kterými byl v příbuzenském vztahu. Díky nim 
se dostal také o 1/2 roku dřív na varhanickou školu, protože byl 
příliš mladý. Během studia v Praze se ucházel o místo varhaníka 
u sv. Tomáše na Malé Straně. Když se mu nepodařilo místo za 76 
zlatých ročně získat, začal učit hře na klavír v jedné vinohradské 
rodině. Snaha o získaní peněz pro sebe a mladšího bratra vyvolala 
u J. Kuhna vážnou nemoc. Většinu života se snažil o rozvíjení 
kulturního dění v Turnově, kde byl ředitelem kůru. Kromě skladeb 
církevních napsal i sborová díla a pochody. Mezi jeho známé 
skladby patří např. Z českého ráje a Pod Ještědem. Psal i novinové 
články. Zemřel v roce 1941 v Praze, pohřben byl v Turnově.

Hudební skladatel a kapelník vojenské hudby 
Ladislav KUHN 
se narodil 11. 2. 1872 v Nové Pace. 
Po skončení školní 
docházky v Nové 
Pace pokračoval ve 
studiu na konzer-
vatoři v Praze, kde 
v roce 1888 absol-
voval. Později se 
nechal dobrovolně 
odvést k vojenské 
hudbě 74. pěšího 
pluku. Zde byl v té 
době plukovním ka-
pelníkem Pehel. Když 
vykonal základní vo-
jenskou službu, stal 
se jako dvacetiletý 
koncertním mistrem 
u lázeňské kapely v 
Karlových Varech, 
kde byl kapelníkem 
Augustin Labitzký. 
Následovalo místo 
vojenského kapelníka 
v Jaroslavi a Brně. 

Na přechodnou dobu byl zvolen do funkce ředitele zemské 
hudební školy v Dornbirnu (Voralberk). Za I. světové války 
přijal místo vojenského kapelníka v Košicích a odtud odešel do 
Chomutova. Po odchodu do výslužby žil v Praze, kde zemřel v 
divizní nemocnici na Karlově náměstí v roce 1931.

Učitel a hudební skladatel Jindřich MÁSLO
se narodil v Čisté u Horek dne 11. 4. 1875, tady se už v dětství 
naučil od místních učitelů hře na hudební nástroje. Jako žák měš-
ťanské školy v Nové Pace se učil v hudební škole u H. Tomáše. 
V letech 1890 až 1894 studoval na učitelském ústavu v Praze, 
po maturitě pokračoval ve studiu hudby a skladby u B. Křídla a 
Vendlera, se kterými se stýkal již v Nové Pace. V letech 1894 
až 1904 vyučoval v Nuslích, zde byl sbormistrem Lumíra a poz-
ději, od r. 1904, vinohradského Hlaholu. Potom byl hudebním 
poradcem v notovém oddělení Průmyslové tiskárny v Praze. 
Během své hudební praxe upravil J. Máslo Bayerovu klavírní 
školu a napsal několik pedagogických spisů. Mezi jeho známé 
hudební práce patří např. písně Rozváté sny, Dívčí písně, Písně 
o lásce, orchestrálky Z naší vesnice, Symfonie a-moll, komorní 
Dvě smyčcová kvarteta a Klavírní trio. Z motivů rodného kraje 
čerpal do opery Děti hor, kterou vysílal i český rozhlas. Zemřel 
v roce 1964 v Praze.

Obuvník a amatérský malíř 
Bohumil PAVLOVEC starší 
se narodil v roce 1851 v Nové Pace. 
Patřil k řemeslníkům, kteří měli hu-
dební nadání. Jeho strýcové Menclové 
cestovali s Urbanovou kapelou po 
Rusku a Polsku. Z jeho 11 dětí měli tři 
synové výrazný hudební talent. Sám B. 
Pavlovec namaloval na popud ředitele 
muzea J. Jíry obrázky Nová Paka před 
r. 1866. Vznikaly podle vzpomínek 

Josef Kafka

Ladislav Kuhn (vlevo), Josef Kuhn (uprostřed)

Ladislav Kuhn v roce 1917 na italské frontě
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VÝVOZ JÍMEK, SEPTIKŮ
IFA W50 obsah 4,8m3, TATRA 148 obsah 10 m3

ČIŠTĚNÍ, FRÉZOVÁNÍ 
ODPADNÍHO 
POTRUBÍ
ROTHENBERGER - 
čistička potrubí R600
Kontakt:  J. Křížek, 
Nová Paka 1487 tel.: 603 715 355, 608 870 327

Město Nová Paka hledá kronikáře
Město Nová Paka hledá kronikáře, který se zájmem o věc 
bude psát o dění ve městě a zápisky bude schopen doplnit 
vlastními fotografiemi, případně kresbami. Tato činnost je 
vhodná pro aktivního důchodce. 
Práce je finančně ohodnocena částkou 17.000,-Kč ročně a 
je prováděna na 
základě Dohody 
o pracovní čin-
nosti. 

v jeho 75. roce života. Každý obrázek byl opatřen podrobným 
popisem a stručnou kronikou staveb. 
Zemřel v roce 1931 v Nové Pace.

Hudební skladatel a kapelník Alois PAVLOVEC
se narodil 31. 12. 1878 v Liberci. 
Již v 8 letech hrál na housle u H. Tomáše a jako jedenáctiletý hrál 
první housle v Halířově kapele. Učil se hrát i na baskřídlovku, 
kterou výborně ovládal. S kapelou hrál i pozdě večer, a tak mohl 
se svolením ředitele 
Nováka v pondělí 
vyspávat předešlé 
koncerty. Byl vždy 
výborným žákem a 
často byl odměněn 
6 zlatými za dobrý 
prospěch. Stejně jako 
jeho sourozenci měl 
zdravotní obtíže, které 
mu znepříjemňovaly 
život. Velmi brzy 
uměl hrát na většinu 
hudebních nástrojů 
a díky svému umění 
prošel kus světa. Celý 
život chtěl studovat, 
ale jeho rodiče nemě-
li peníze na studium u 
katechety Hartla, a tak 
pomáhal otci s živností 
obuvníka. V sedmnácti letech složil Alois Pavlovec svou první 
skladbu, valčík Na našem paloučku, a pak následovaly další polky, 

valčíky, pochody a kvapíky. Některé skladby vyšly i tiskem. V 
Nové Pace sestavil A. Pavlovec vlastní kapelu, která se jmenovala 
Hasičská. Byla velmi úspěšná, a tak se začalo Pavlovcovi říkat 
Novopacký Kmoch. Starost o šestičlennou rodinu, konkurenční 
třenice a materiální nedostatek vyvolal u A. Pavlovce zhoubnou 
nemoc, které podlehl po šesti letech v domě paní B. Pochopové 
na náměstí. Jeho skladby tvořily základ koncertů v Nové Pace a 
jejím okolí. Zemřel v roce 1910 v Nové Pace.

Hudebník a hudební skladatel Bohumil PAVLO-
VEC mladší 
se pravděpodobně narodil v roce 1876. 
Od 8 let hrát na klarinet. Ve čtrnácti letech jej rodiče nechali 
odvést k vojenské 
kapele do Kutné 
Hory k 21. pluku, 
služba trvala 8 let. 
Ve dvaceti čtyřech 
letech odešel s 
bratrem Aloisem 
do Haagenu, kde 
byli členy městské 
kapely Johanna 
Maase spolu s J. 
Šormem. Z Haage-
nu podnikali zájez-
dy po Vestfálsku 
až do Holandska. 
Nedlouho po ná-
vratu do Nové Paky 
zemřel v roce 1904 
v Nové Pace na plic-
ní tuberkulózu.

Sbormistr Václav TAUCHMAN 
se narodil 27. 8. 1890 v Brdě u Nové Paky.
Jeho učitelem byl v Nové Pace František Hartl. V letech 1905 
až 1909 studoval na učitelském ústavě v Jičíně u J. Paťhy a R. 
Jelínka. Učil na několika školách na Novopacku. V roce 1920 
nastoupil do hořické školy, kde byl v letech 1938 až 1951 řídí-
cím učitelem. Stal se sbormistrem spolků Vesna a Ratibor, které 
spolupracovali se spolkem Dalibor při provozování významných 
děl např. B. Smetany a Z. Fibicha. Současně vyučoval soukromě 
klavír a zpěv. Složil operetu Výlet a několik skladeb k sokolským 
cvičením. Byl také dobrým pianistou. Zemřel v roce 1955 v Ho-
řicích v Podkrkonoší.

Bohuslav Benč

Bohumil Pavlovec - kresba

Alois Pavlovec

Bohumil Pavlovec 

Ilustrační foto
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Pozvánka

na vítání občánků
Dovolujeme si tímto pozvat všechny malé občánky Nové Paky a 
okolí narozené od 1. 10. 2009 do 31. 3. 2010 na slavnostní uvítání 
novopackých občánků do života, které připravujeme na sobotu 
22. 5. 2010 v obřadní síni na Masarykově námětí čp. 1.
Prosíme rodiče dětí, kteří mají zájem se tohoto malého slavnostní-
ho obřadu zúčastnit, aby se přihlásili nejpozději do 7. 5. 2010 na 
Městském úřadě v Nové Pace, oddělení matriky, přízemí, dveře 
č. 3, telefon 493 760 112, e-mail: fajferova@munovapaka.cz, kde 
také obdrží další informace o konání obřadu.
Těšíme se na setkání s Vámi

Marcela Fajferová, matrikářka MěÚ Nová Paka 

ilustrační snímek
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Úroveň soutěže podtrhne pří-
tomnost význačných houslo-
vých pedagogů, kteří se ujmou 
funkce porotců. Většina porot-
ců se ráda do Nové Paky vrací, 
neboť se v jedinečné atmosféře 
soutěže cítí dobře i inspirativ-
ně. Účast přislíbili: prof. Pavel 
Kyncl, Jozef Bobko, Mária 
Karlíková, Stanislav Nosek, 
Adolf Sykora, Vladimír Ku-
lík, Zdeňka Tomková, Barbara 
Sliwicka-Wysocka a další. 
Profesor Dennemarck ze 
Schorndorfu přiveze opět kar-
bonový smyčec od proslulého 
a světově uznávaného houslaře 
Petera Benedeka. Tento dar již 
potřetí potěší absolutního vítěze 
Houslové soutěže. P. Benedek 
pochází z Maďarska. Vyučil se 
uměleckým houslařem v Ně-
mecku, dále se zdokonaloval 
v Londýně. V r.1982 založil 
vlastní firmu v Mnichově, kde 
restauruje smyčcové nástroje 
a vytváří nové. Je dvorním 
houslařem významné houslové 
virtuózky Anne-Sophie Mutter. 
V roce 2002 oslavil 30 let své 
umělecké činnosti. 
Mezi nestory porotců právem 
patří Ing. Karel Janeček, profe-
sor kroměřížské konzervatoře, 
významný žák Mistra Josefa 
Muziky. Nese pomyslnou šta-

fetu houslového umění svého 
učitele. Jako houslový peda-
gog má zásluhu 
na rozšíření 
houslové me-
todiky Otakara 
Ševčíka, učitele 
Josefa Muziky. 
Prof. Janeček 
je vyhledáván 
i zahraničními 
h o u s l o v ý m i 
pedagogy, které 
oslovuje a inspi-
ruje pedagogické 
umění Otakara 
Ševčíka. Pe-
d a g o g i c k o u 
činnost prof. Ja-
nečka respektuje 
i náš světově 
nejuznávanější 
houslový virtuóz 
Josef Suk. Právě 
tato osobnost 
ozdobí letošní 
14. ročník. 
S lítostí musíme 
konstatovat, že 
13. 12. 2009 ze-
mřel jediný syn 
Mistra Josefa 
Muziky, Ru-
dolf. Byl nejen 
výborný houslista, ale i stejně 
dobrý klavírista. Vystupoval 

HOUSLOVÁ SOUTĚŽ MISTRA JOSEFA MUZIKY

14. ročník Houslové soutěže Josefa Muziky se uskuteční ve dnech 24. - 25. 4. 2010 v budově Gym-
názia a SOŠPg v Nové Pace. 

jako sólista i jako houslista 
orchestru Opery Národního 

divadla v Praze. Naposledy 
hrál v opeře Prodaná nevěsta, 

Prof. M. Dennemarck

Rudolf Muzyka.              Všechny fotografie z archivu J. Čejky Prof. Karel Janeček

a to několik dní po svých 80. 
narozeninách. Pozorně sledo-

val umělecký život v Če-
chách i zahraničí, věnoval 
se kompozici skladeb pro 
klavír. Byl spoluzaklada-
telem, spoluorganizátorem 
a význačným mecenášem 
dnes již uznávané Mezi-
národní houslové soutěže 
v Nové Pace. 

PaedDr. Božena Stopková

Budova Gymnázia je již 
po čtrtnácté nachystána 
na houslovou soutěž.
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Jako blesk se za Protektorátu 
před 65 lety, kdy se již dru-
há světová válka chýlila ke 
konci, roznesla Novou Pakou 
zpráva, že gestapo při zatý-
kání zastřelilo 9. března 1945 
dvacetiletého abiturienta re-
álného gymnázia, Otakara 
Makovičku.
Tento sokol a vlastenec byl 
velitelem odbojové skupiny 
složené z pěti Čechů a šesti 
Rusů v lágru v Hostinném. 
Bohužel skupina byla zrazena 
a odbojáři pozatýkáni. Bratrům 
Otakaru a Jaromíru Makovič-
kovým se podařilo uniknout, 
ale byli doma, ve Vrchovině, 
dopadeni. 
„Bratra gestapáci postřelili a 
nechali před zraky matky vy-
krvácet. Matce ani nedovolili 

Před 65 lety byl gestapem zastřelen Otakar Makovička 

Novopačtí přátelé umění již tra-
dičně projevili zájem o verni-
sáže a druhé březnové pondělí 
opět zaplnili malý sál MKS, 
aby se přišli podívat na otevření 
výstavy mladé výtvarnice Eliš-
ky Jílkové pocházející z Borov-
ničky, která je členkou Spolku 
podkrkonošských výtvarníků. 
Přítomné přivítala zástupkyně 
ředitelky MKS Běta Militká a 
vyzvala protagonistku výstavy 
k uvedení své zajímavé a ne-
obvyklé vystavované tvorby. 
“Jsem potěšena, že vás zde 
mohu přivítat na mé první 
samostatné výstavě, i když na 
některých plastikách se podí-
lel i můj manžel. Tato výstava 
představuje mé znovuzrození, 
které nastalo až několik let po 
dokončení pražské výtvarné 
školy Václava Holara. Je to 
první krok k tomu, abych se 
trochu ukázala. Malování se 
věnuji osm let. Předtím jsem 
měla jen občas náladu, vzala 
jsem štětec a něco namalovala. 
Bylo to pro mne takové prázd-
né, jenom takové řemeslo. 
Předvedená tvorba dokončuje 
jeden cyklus zrání, který ve 
mně probíhá a je malým mi-
minkem nového pohledu.
Je zde několik obrazů, které 
jsou z takové nové vlny pro-
pojením toho, co jsem vnímala 
a co vnímám ve svém životě 
nyní, jsou to obrazy takové 
nové vlny mého vnímání. Již 
nejsou z mého úhlu pohledu 
jednostranné, takové plošné, 

prolíná se v nich více věcí. 
Některé obrazy vznikají tak, 
že se dostávám do určitého 
stavu sama sebe a ony potom 

promlouvají nejen ke mně, 
ale i ostatním lidem. Přinášejí 
mně tak spoustu symbolů nejen 
mým samotným vnímáním ob-
razu, ale i vnímáním lidí, které 
mé obrazy pozorují. 
Mám ráda oleje, jejich míchání 
a prolínání, ale akryl mě uchvá-

til. Mícháním akrylových barev 
a jejich překrývání, kdy se ob-
jevují další odstíny mě přímo 
fascinuje. Na využívání této 

barvy jsem přišla náhodou, 
když jsem potřebovala dostat 
pigment do obrazu, ale záro-
veň jsem ho chtěla promíchat 
se svítícím práškem, aby to 
bylo rovněž zároveň barevné 
i svítící,” sdělila pozorným 
návštěvníkům Eliška Jílková.

zavolat mu pomoc. Mě doma 
zatkli, byl jsem vyslýchán, mlá-

cen gestapem a měsíc uvězněn 
v Kartouzích. Bratr, kromě 

jiných vyznamenání, obdržel 
„Válečný kříž in Memoriam”, 
napsal v dopise Jaromír Mako-
vička, který byl vyznamenán za 
chrabrost. 
Na závěr dopisu Jaromír Mako-
vička, pamětníkům rovněž zná-
mý jako silniční motocyklový 
závodník a nositel titulu Mistr 
sportu, ještě připsal krásná 
slova: „Život položit za vlast 
byla povinnost. Heslo naší 
skupiny „Kamarád – smrt” 
splnil jak můj bratr, tak i pět 
Rusů, kteří byli pro výstrahu na 
dvorech papírny v Hostinném 
zastřeleni.” 

Otakar Makovička je pochován 
na hřbitově ve Vrchovině. 

-po-

Obrazy, řezby a malby na hedvábí vystavuje v MKS Eliška Jílková
Při zahájení vernisáže vy-
tvořili příjemnou atmosféru 
houslovým vstupem skladeb 
od Telemanna a Gebauera 
učitelka ZUŠ Andrea Jiskrová 
se svým žákem Jaroslavem 
Moravcem. 
Tato prodejní výstava olejů, 
obrazů malovaných akrylo-
vými barvami zachycující 
přechod od smyslového k 
racionálnímu poznání, ale i 
kreseb doplněných malova-
ným hedvábím, dřevorytů a 
malovaným sklem, zaplňovala 
zcela nejen stěny, ale i panely 
a stoly malého sálu MKS v 
Nové Pace, stála za pozornost.  
Výstava Elišky Jílkové byla 
otevřena pouze do 26. března. 
Míla Pour
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Občanské sdružení Fontána vás zve na

VELIKONOČNÍ 
KONCERT

v neděli 4. dubna 2010 v 18 hodin 
ve velkém sále Jednoty bratrské v Nové Pace

host koncertu
Marie Bartošová - soprán

dále účinkují
sbory Vodopád a Brána, 

Septeto rodiny Čančíkovy,
Marie Frolíková - varhany

vstupné dobrovolné

Program akcí na duben
 2. 4.  Velikonoční dílna  17.00-19.00

 2. 4.  Velikonoční trhy  9.00-12.00, 15.00–18.00

 3. 4.  Velikonoční trhy  9.00-12.00

 23. 4. Workshop afrického tance  17.00-20.00 
  dospělí 150 Kč, děti a studenti 90 Kč
 29. 4. Korálková dílna, 50 Kč 16.00-17.30  
30. 4. Čarodějnické odpoledne,  16.00-18.00 
  vstupné 20 Kč, (soutěžní odpoledne pro děti)

Podrobnější informace k akcím naleznete na www.ddmstonozka.cz 
nebo obdržíte přímo v DDM.
Kontakt: info@ddmstonozka.cz, tel.493 721 184
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Téměř stovku členů novopac-
ké pobočky STP pozdravila v 
P centru Militkých, moderá-
torka výroční schůze této or-
ganizace Marcela Müllerová. 
Přivítala i hosty- předsedkyni 
ústředí STP Helenu Klasno-
vou, Vladimíru Mizerovou z 
Centra denních služeb v Jičíně 
a místostarostu Nové Paky 
Ing. Josef Hendrycha. 
Z výroční zprávy předsedy 
Vladimíra Rajmana se přítom-
ní dozvěděli o velice rozmani-
té a rozsáhlé kulturní činnosti 
packé pobočky STP, která má 
celkem 175 členů. 
Častá je společná účast na 
koncertech v MKS. Zdra-
votně postižení nechyběli na 
vystoupení Marie Rottrové, 
Evy a Vaška a orchestru 
Václava Hybše. Z divadelních 
představení si nenechali ujít 
vystoupení pražského divadla 
Rokoko se Simonou Stašovou, 
divadelní hru na Správné ad-
rese, hru Divadla Bez zábradlí 
Každý rok ve stejnou dobu 
se známými herci Veronikou 
Freimanovou a Zdeňkem 
Žákem. V MKS rovněž na-
vštívili Irskou taneční show 
Celtic energy. Bez odezvy 
nezůstalo ani Křeslo pro hosta 
s Václavem Vydrou a Danou 
Homolovou. 
Jejich bohatou činnost doku-
mentují i výlety. Loni navští-
vili Broumov, Nelahozeves a 
muzeum panenek v Troskovi-
cích. Zajímavá byla i návštěva 
Kuksu, kterou spojili s pol-
skou tržnicí Kudova Zdrój. 

Pro udržování zdraví členů 
již tradičně uskutečnili v 
červnu desetidenní rekondiční 
pobyt v kempu v Milovicích 
a začátkem září absolvovali 
velice atraktivní osmidenní 
pobyt v termálních lázních ve 
slovenském Velkém Mede-
ru. V obou těchto zařízeních 
zúčastnění nejen tělesně i 
psychicky pookřáli, ale také se 
vzájemně během pobytu blíže 
poznali. Pro zlepšení kondice 
navštívili spolu s dětmi členů 
dvakrát společně plavecký 
areál v Jičíně. 
Při uvádění aktivit novopacké 
pobočky STP nelze zapome-
nout ani na tradiční Májovou a 
Posvícenskou zábavu a repre-
zentaci ve sportovní soutěži 
pod názvem Hry bez hranic 
pořádané spřátelenou organi-
zací Život bez bariér v hale ZŠ  
Komenského.
Do činnosti pobočky rovněž 
spadá neziskový sběr obnoše-
ného šatstva a dalšího textilu 
pro Diskonii Broumov, kte-
rou členové výboru provádí 
ve všední dny dopoledne v 
kanceláři na autobusovém 
nádraží. Pačtí postižení si 
váží i seniorů. Po šedesátce je 
pravidelně při jejich kulatých 
životních výročích navštěvují. 
Ve zprávě o hospodaření se-
známila hospodářka organiza-
ce Miluše Líbalová přítomné s 
náklady na činnost a dotacemi, 
které packá pobočka obdržela, 
a s jejich vyúčtováním, kdy 
organizace hospodařila s ne-
patrným přebytkem. 

 Ve svém vystoupení poděko-
vala předsedkyni ústředí STP 
Helena Klasnová za pozvání 
a za aktivní činnost pobočky. 
Dále ve svém projevu pou-
kázala na zneužívání značek 
vozíčkářů, kdy si značky nebo 
ZTP či ZTP/P půjčují lidé, 
kteří k tomu nemají opráv-
nění. Dokumentuje to značné 
množství zabavených značek 
a problémy, které musí Ústře-
dí řešit s tímto porušováním. 
Zmínila se také o špatném 
vedení některých poboček a 
chybách jejich funkcionářů, 
zvláště ve finanční politice. 
Dále mluvila o sociálních 
dávkách a jejich rozmanitos-
ti: „Ne vždy postižení se v 
jejich vyplácení vyznají. V 
tom případě mají možnost se 
obrátit na fundované pracov-
níky STP, kteří jim poskytnou 
odborný výklad,” zakončila 
svoje vystoupení předsedkyně 
ústředí STP. 
Vladimíra Mizerová z jičín-
ského Centra denních služeb 
si pochválila spolupráci s 
packou organizací. Infor-
movala zároveň přítomné o 
aktivitách centra a současného 
přemístění kanceláře v Jičíně. 

Novopacký Svaz tělesně postižených hodnotil

KOUPÍM
obraz od malíře Karla Havlaty

Nabídněte!
tel.: 608 539 973

Místostarosta města Ing. Jo-
sef Hendrych poděkoval za 
činnost packé pobočky STP 
a vyjádřil s jejími aktivitami 
spokojenost. „Chtěl bych 
vás ujistit, že přestože ještě 
stále pokračuje krize, a tak 
výnosy města jsou nižší než 
v minulých letech, město 
opět uhradí jak nájem, tak i 
energie vaší kanceláře,” řekl 
packý místostarosta. Na dotaz 
jednosměrného provozu v Ko-
menského ulici Ing. Hendrych 
řekl, že většina lidí je s tímto 
řešením spojnice hlavní silni-
ce na Krkonoše s náměstím 
spokojena, ale připomněl, že 
největší problém je v nedodr-
žování předpisů parkujících 
vozidel. 
Po oficiální části schůze, 
trvající jeden a půl hodiny, 
návštěvníci při hudbě a ob-
čerstvení dále mezi sebou 
hovořili převážně o činnosti 
packé pobočky STP, o letoš-
ních plánech, ale také o svých 
problémech souvisejících s 
postižením.

Míla Pour
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AK�NÍ CENA 5.990,-

VeGA LS6- �típa�ka na d�evo
Motor:                         230V/50 Hz
P�íkon:                        2200 W
Max.síla:                     6 tun
Max. délka polena      520 mm
Max. pr�m�r polena 300 mm
Váha                           47 kg
!!! + k�í�ový �típací klín ZDARMA !!!!

Olejová nápl�
ZDARMA

VeGA  HW48SP � pojezdová seka�ka
Motor:                            5 PS, 4-takt, OHV
Cent. nastavení se�ení.  ANO
�í�ka záb�ru (mm)         480
Objem ko�e (L)              75 L
Výhoz do boku              ANO
Mul�ování                      ANO
Kuli�ková lo�iska         ANO
Váha                              37 kg

Olejová nápl�
ZDARMA

VeGA  HW46SP � pojezdová seka�ka
Motor:                            5 PS, 4-takt, OHV
Cent. nastavení se�ení.  ANO
�í�ka záb�ru (mm)         460
Objem ko�e (L)              75 L
Kuli�ková lo�iska         ANO
Váha                              34 kg

AK�NÍ CENA
5.990,- K�

AK�NÍ CENA
6.990,- K�

Olejová nápl�
ZDARMA

WB506SB-3in1- pojezdová seka�ka
Motor:                             6 PS, 4-takt, B&S
Cent. nastavení se�. ANO
�í�ka záb�ru (mm)         500
Objem ko�e (L)              75 L
Kuli�ková lo�iska          ANO
Výhoz do boku              ANO
Mul�ování                      ANO
T�ecí spojka no�e         ANO
Váha                              35 kg

AKCE zahradní techniky v síti prodejen V- GARDEN

AK�NÍ CENA 9.990,-

  Zahradní technika prodej a servis - Nová Paka, Kotíkova  286 Nová Paka,  tel. 774 646 597 fax.494 940 091,    e-mail. obchodnp@v-garden.cz

!!!! POZOR !!!
MAX. �típací síla 6 tun !!!!

+ k�í�. klín ZDARMA

!!!! POZOR !!!
KE KA�DÉMU

VÝROBKU
5L SUD PIVA

ZDARMA

Loupežné přepadení
Nonstop bary, herny a další 
noční podniky se v posledních 
letech stávají terčem útoku 
lupičů a různých kriminálních 
živlů. Své o tom ví i obsluhující 
pracovník jedné z heren v No-
vé Pace. Celý večer probíhal 
stejně jako jiné dny. Do půl 
druhé v noci se zde vystřídalo 
několik hostů, kteří si zahráli 
na výherních automatech nebo 
přišli jen tak na skelničku. Po 
čtvrté hodině ranní ovšem na-
stal zlom. Do herny vešel asi 
pětadvacetiletý muž, který si 
objednal kávu a poté zasedl 
k výhernímu automatu. Po 
několika minutách se však 
z jediného hosta vyklubal 
lupič. Obličej si zamaskoval 
bílým šátkem s černými puntí-
ky a po  vyděšeném barmano-
vi požadoval vydání tržby. Na 
důraz svých slov mu přitiskl 
k levému boku pistoli. Přepa-
dený muž mu v obavě o svůj 
život raději peníze vydal. Lupič 
mu poté přikázal, aby si lehl na 
zem a počítal nahlas do dvaceti. 
Následně provozovnu opustil, 
venku nasedl do připraveného 

vozidla a z místa odjel. K jeho 
popisu muž uvedl, že byl ve 
věku kolem 25 let, byl asi 180 
cm vysoký, štíhlé postavy a 
měl na krátko střižené černé 
kurdnaté vlasy. Měl podlouh-
lý obličej, větší zahnutý nos 
a tmavé oči. Na sobě měl 
maskáčovou bundu a kalhoty 
se vzorem jehliček a na nohou 
černé kanady. Hovořil česky, 
bez přízvuku. 
Celková škoda byla vyčíslena 
na téměř 44 tisíc korun. Po pa-
chateli pátrají policisté, kteří 
případ šetří jako zločin lou-
peže. Zároveň žádají občany, 
kteří by k uvedenému případu 
nebo k osobě pachatele mohli 
podat jakoukoli informaci, aby 
tak učinili na linku tísňového 
volání 158.

Halama telefonistou
V pondělí v noci neustále 
blokoval linku tísňového vo-
lání 158 opilý pětatřicetiletý 
muž, který volal z  herny v 
Nové Pace. Tvrdil, že se cítí 
být ohrožen na svém životě 
a zdraví. Na dotaz, co se mu 
přihodilo, uvedl, že má před 

sebou nějaký leták, na kterém 
je něco napsané a on to nemůže 
přečíst. Po chvíli volal znovu 
s tím, že je v jiné herně, kde 
mu pro změnu neznámý muž 
vyhrožoval fyzickou likvidací. 
Na místě policisté našli pouze 
oznamovatele, který byl tak 
opilý, že sotva stál na nohou. 
Přesto hlídce tvrdil, že je napro-
sto střízlivý. Případ šetří muži 
zákona jako přestupek proti 
občanskému soužití. 

Vloupání do sklepní kóje
Během posledního týdne vnikl 
dosud neznámý pachatel do 
suterénu jednoho z panelo-
vých domů v Nové Pace v uli-
ci K Hájku, kde se následně 
vloupal do jedné ze sklepních 
kójí. Uvnitř odcizil běžecké 
lyže Rossignol. Majitel vyčís-
lil celkovou škodu na částku 
nejméně 2 tisíce korun. 

Krádež měděných svodů
vyšetřovali policisté v Nové 
Pace. Svody „zmizely” z budo-
vy v centru města. Provedeným 
šetřením policisté zjistili, kdo 
má krádež na svědomí. Jedná se 
o místního dvaadvacetiletého 
mladíka, který okapy nejdříve 
demontoval, poté sešlapal a 

nakonec prodal ve sběrně dru-
hotných surovin. Za téměř 25 
kilogramů mědi obdržel pouze 
2.345 korun. I když vyjádřil lí-
tost nad tím, co provedl, přesto 
musí škodu ve výši 7.035 korun 
uhradit. Vzhledem k tomu, že 
lehce získané peníze hned 
„prohýřil”, nezbývá mu nic 
jiného, než přemýšlet nad tím, 
kde potřebný obnos získá. 

Rvačka v taxíku
V neděli se dostal po čtvrté 
hodině ranní do nebezpečné 
situace řidič taxislužby v Nové 
Pace. Jeho služeb chtěli využít 
dva muži, kteří nastoupili do 
vozidla a přitom se dotazovali 
na cenu do Karlova. Taxikář 
jim částku sdělil. Muži s ní  
však nesouhlasili. Ve chvíli, 
kdy se jeden z nich snažil 
řidiče fyzicky napadnout, ten 
okamžitě použil na svoji obra-
nu pepřový spray. Mezitím 
jeden ze zákazníků vystoupil a 
druhý v napadání pokračoval. 
Během mely se nakonec auto 
samovolně rozjelo a narazilo do 
zdi budovy. Přitom ještě stačil 
povedený zákazník taxikáře 
poškrábat v obličeji a poté i on 
z vozidla utekl. 

Policie Jičín

Z policejního zápisníku
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Ledová plocha pro děti z 2. MŠ 
v Nové Pace
Netradičním karnevalem na bruslích ukončily zimní sportování 
děti z 2. mateřské školy v Nové Pace. 

Pro děti, které již umí bruslit, to byl dárek naší mateřské školy 
v podobě soutěží, her a hlavně možnosti vyzkoušet své bruslařské 
umění na velké ledové ploše zimního stadionu. Šikovní bruslaři 
byli za své výkony zaslouženě odměněni medailí i diplomem, i 
když velkou odměnu by zasloužily i maminky, které dětem připra-
vily velmi pěkné masky, a všichni, kdo si s dětmi přišli zabruslit. 
Ani děti, které nebruslí, však v letošní zimě nepřišly zkrátka. 
Po celou zimu využívaly sněhovou nadílku ke koulování, jízdě 
na jezdíku i dalším hrám se sněhem.
Na zahradě školky vyrostl kopec z vyhrnutého sněhu, který dětem 
velmi zpestřil zimní radovánky. Děti ho okamžitě proměnily ve 
sjezdové dráhy, tunely a domečky.
Jarní sluníčko už ale děti láká na výlety do přírody, sportování na 
hřišti i hrám na zahradě, a tak se stále máme všichni na co těšit. 
Vždyť jaro už ťuká na školkové dveře.
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17. sobota pouze ve 20 hodin

Kniha přežití
Denzel Washington v hlavní roli filmu Kniha přežití - postapo-
kalyptický příběh, kdy osamělý muž putuje napříč Amerikou, 
aby ochránil posvátnou knihu, ve které je ukryto tajemství, jak 
zachránit lidstvo.
Akční dobrodružné drama USA – nepřístupný do 12 let – vstupné 
69 Kč – 118 min.

21. středa pouze v 17.30 hodin

Dešťová víla
Opakování klasické české pohádky.
Přístupný – vstupné 64 Kč

22. čtvrtek pouze ve 20 hodin

Lítám v tom
Příběh muže, který žil s hlavou v oblacích. V hlavní roli George 
Clooney.
Komedie USA – nepřístupný do 15 let – vstupné 64 Kč – 109 min.

24. sobota pouze ve 20 hodin

Prokletý ostrov
Izolovaný ostrov uprostřed oceánu. Na něm přísně střežená psy-
chiatrická léčebna pro ty nejtěžší případy. A jedna pacientka, která 
zmizela. Prokletý ostrov obsahuje ideální ingredience pro dobrý 
thriller. Hrají: Leonardo DiCaprio, Mark Ruffalo, Ben Kingsley, 
Emily Mortimer, Max von Sydow.
Thriller USA  - nepřístupný do 15 let – vstupné 69 Kč – 138 min.

28. středa pouze ve 20 hodin

Nějak se to komplikuje
Představte si, že se rozvedete, po deseti letech si uvědomíte, že 
jste definitivně odstřihli bývalého partnera, pak ho zničeho nic 
potkáte a bác ho… Hrají: Meryl Streep, Alec Baldwin, Steve 
Martin, Rita Wilson.
Komedie USA – nepřístupný do 12 let – vstupné 64 Kč

30. pátek pouze ve 20 hodin

Vlkodlak
Když je Měsíc v úplňku, legenda ožívá. Hrají: Benicio Del Toro, 
Emily Blunt, Anthony Hopkins, Geraldine Chaplin.
Horor USA – nepřístupný do 15 let – vstupné 69 Kč

Kino hraje dětem:
10. sobota v 15.30 hodin

Dětský bijásek
Pásmo pohádek: Vzpoura hraček
vstupné 19 Kč.

Připravujeme :
Ženy v pokušení – Pevné pouto

Upozornění: Dle zákona ČNR č. 241 každý účastník veřejné produkce kinematografického díla se vstupným zaplatí k ceně vstupenky příplatek 1,- Kč. Informace o programu 
kina 17 – 20.15 na tel. 493 722 892, 8 – 15.30 na tel. 493 721 928 nebo na HYPERLINK „http://www.kultura-novapaka.cz/„, www.kultura-novapaka.cz,HYPERLINK „http://
www.munovapaka.cz/„ HYPERLINK „mailto:kino@kultura-novapaka.cz„, kino@kultura-novapaka.cz, HYPERLINK „http://www.munovapaka.cz/„ , info@kultura-novapaka.czHY-
PERLINK „http://www.munovapaka.cz/„ 

Předprodej a prodej vstupenek:
Pokladna otevřena půl hodiny před začátky představení.

Změna programu vyhrazena.

1. čtvrtek pouze ve 20 hodin

Pouta
Thriller o temnotě a lásce, zničení a osvobození, vězení a útěku. 
Hrají: Ondřej Malý, Kristína Farkašová, Martin Finger, Luboš 
Veselý, Lukáš Latinák, Barbora Milotová, Oldřich Kaiser, Ivana 
Uhlířová, Iva Pazderková, Jana Janěková a další.
Český film – nepřístupný do 12 let – vstupné 64 Kč - 142 min.

3. sobota v 17.30 a ve 20 hodin

Doktor od jezera hrochů
Nová česká komedie na motivy knižní předlohy Miroslava 
Švandrlíka v režii Zdeňka Trošky. Hrají: Jaroslav Šmíd, Eva 
Holubová, Markéta Plánková, Bob Klepl, Zuzana Slavíková, 
Miroslav Vladyka a další.
Česká komedie – přístupný – vstupné 69 Kč – 102 min. 

7. středa pouze v 17.30 hodin

Zloději blesku
Percy Jakson je napůl člověk a napůl bůh. Teď se ukáže, jestli 
je také hrdina.
Sci-fi-fantasy komedie USA v českém znění - přístupný – vstupné 
69 Kč

8. čtvrtek pouze v 17.30 hodin

Dešťová víla
Klasická česká pohádka o dobru a zlu. Hrají: Simona Stašová, 
Miroslav Donutil, Lenka Vlasáková, Jakub Gottwald, Marian 
Labuda a další.
Česká pohádka – přístupný – vstupné 69 Kč 

10. sobota pouze v 17.30 hodin

Na svatého Valentýna
Film přináší příběhy skupiny lidí z Los Angeles, jejichž osudy 
se protnou právě na den svatého Valentýna, kdy se každý z nich 
snaží najít lásku, nebo řeší milostné problémy.
Hrají: Bradley Cooper, Jessica Alba, Ashton Kutcher, Julia 
Roberts.
Romantická komedie USA – přístupný – vstupné 69 Kč

14. středa ve 20 hodin

Morganovi
Komedie „Morganovi” vypráví příběh velice úspěšného manžel-
ského páru z Manhattanu, jejichž dokonalý život má jen jedinou 
chybičku – rozpadá se jim manželství. Hrají: Hugh Grant a Sarah 
Jessica Parker.
Komedie USA – přístupný – vstupné 69 Kč – 103 min.

Projekt 100
16. pátek pouze v 19 hodin

Muž z Londýna                         
Filmový klub. Muž z Londýna je snímek krajně oproštěný, přímý, 
zbavující jakýchkoli falešných představ o světě.
Maďarský film – vstupné pro členy FK 59 Kč, pro ostatní s pří-
platkem – 140 min.
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·Městské kulturní středisko · F. F. Procházky 101 · 509 01 Nová Paka ·
· tel ./fax: 493 721 928 · www.kultura-novapaka. cz · www.ergis. c z ·

Vstupenky NA VÝŠE UVEDENÉ POŘADY LZE ZAKOUPIT JIŽ DNES V 
KANCELÁŘI MKS NEBO SI JE MŮŽETE REZERVOVAT NA TELEFONU 
493 721 928, 737 289 732
ZAMLUVENÉ VSTUPENKY VYZVEDNĚTE NEJPOZDĚJI TÝDEN PŘED 
PŘEDSTAVENÍM! (Zakoupené vstupenky jsou vratné nejpozději 3 pracovní 
dny před představením.) ZMĚNY V PROGRAMU VYHRAZENY

DÁMY, NA KAFÍČKO!
Večer s Květou Fialovou a Naďou Konvalinkovou
sobota 3. 4. 2010 v 19.30 hod., velký sál, vstupné: 200/180 Kč 
náhradní termín z 22. 2. 2010!
Pořad je zahrnut do abonentního vstupného 2010,
zakoupené vstupenky a rezervace platí.

ODPOLEDNE S DECHOVKOU 

neděle 4. 4. 2010 v 15 hod., malý sál, vstupné: 50 Kč
K tanci a poslechu Vám zahraje dechová kapela Achát. 

MOŽNÁ JE NA STŘEŠE KŮŇ - J. Šotola
Náchodská divadelní scéna
čtvrtek 8. 4. 2010 v 19.30 hod., velký sál, vstupné: 80/60 Kč
Režie: Ludmila Šmídová
Hrají: herci Náchodské divadelní scény
Repríza úspěšné Šotolovy hry - Možná je na střeše kůň.

OKRESNÍ DIVADLO NOVÁ PAKA
pátek 9. 4. 2010 v 19.30 hod., malý sál, vstupné: 50 Kč
- Bílá nemoc - K. Čapek
- Hamlet - W. Shakespeare
- Prodaná nevěsta - K. Sabina
- Srpen a kladivo - V. Pačesný, R. Cogan
Ukázky z úspěšných divadelních her, libreto a hru vlastní před-
vedou herci z Nové Paky a Jičína, Režie R. Cogan, V. Pačesný a 
Z. Sucharda. Délka představení 1.30 hod. 

SUGAR - NĚKDO TO RÁD HORKÉ
Divadelní soubor Klicpera Chlumec n. C.
sobota 10. 4. 2010 v 19.30 hod., velký sál, vstupné: 80/60 Kč
- divadelní muzikál

ZÁJEZD NA ICE OLYMPIC TOUR - Jevgenij Pljuščenko 
- TESLA ARENA v Praze na Výstavišti
čtvrtek 15. 4. 2010 v 19 hod., cena: 1590 Kč
Cena zájezdu zahrnuje vstupné a dopravu. Odjezd z parkoviště 
pod náměstím v 16 hod.
Jevgenij Pljuščenko představí své grandiózní umění  ve zcela nové 
prestižní ledové show plné humoru, skoků, tanečního umění, ale i 
elegance a krásy, která ke krasobruslení neodmyslitelně patří.

THE ANGLIČAN
Originální one man show napsaná rukou Scotta Lee Hansena 
pátek 16. 4. 2010 v 19.30 hod., malý sál, vstupné: 50 Kč
- volné pokračování

O PRAČLOVÍČKOVI 
Divadlo Tramtárie Olomouc. Neděle 18. 4. 2010 v 15 hod., vel-
ký sál, vstupné: 50 Kč. Hraná pohádka - báječný výlet do světa 
dinosaurů, dinosauřic, ptakoještěrů a ptakoještěrek. 

I NA BATMANA OBČAS PADNE SMUTEK - V. Kracík
Divadlo Tramtárie Olomouc
neděle 18. 4. 2010 v 19.30 hod., velký sál, vstupné: 140/120 Kč
pořad je zahrnut do abonentního vstupného 2010!
Divadlo Tramtárie je nezávislé divadlo, jehož uměleckým šéfem 
je novopacký Vladislav Kracík.
Tak trochu hořká komedie o mužích, kteří by alespoň na jeden 
den chtěli být komiksovými superhrdiny. 

KLAPZUBOVA JEDENÁCTKA - Eduard Bass
Divadlo Tramtárie Olomouc
pondělí 19. 4. 2010 v 8 hod., velký sál, vstupné: 40 Kč
- komedie mezi mrakodrapy
- režisér a autor - Vladislav Kracík
pořad pro školy v 8 hod., přístupné i pro veřejnost
Úsměvné vyprávění o dobrodružstvích nejlepšího fotbalového 
týmu všech dob určené malým i velkým sportovním fanouš-
kům.  

ČTYŘI DOHODY - JAROSLAV DUŠEK 
čtvrtek 22. 4. 2010 v 19.30 hod., velký sál, vstupné: 310/290 Kč
Pořad je zahrnut do abonentního vstupného 2010!

PERNÍKOVÁ CHALOUPKA
loutková pohádka - novopacký soubor Rolnička
sobota 24. 4. 2010 v 15 hod., malý sál, vstupné: 20 Kč
Premiéra pohádky v obnovené loutkové scéně.

KOMEDIE O STRAŠIDLE
Divadlo Aloise Jiráska Úpice
sobota 24. 4. 2010 v 19.30 hod., velký sál, vstupné: 80/60 Kč
Autoři: Leonard a Zdenka Walletzkých volně podle Plauta

JAVORKA HRAJE JIŘÍM
dechová kapela 
neděle 25. 4. 2010 v 15 hod., velký sál, vstupné: 50 Kč
- vstupné pro Jiří zdarma!!!

AKADEMIE KSPV
úterý 4. 5. 2010 v 19 hod., velký sál
- dopolední představení pro školy v 9 hod.
- večer v 19 hod. pro veřejnost

Připravujeme:
Peklo na zemi - Ochotnický spolek Floriánek Čistá u Horek 
7. 5. 2010, Festival dechových hudeb 15. 5. 2010
Koncert Traband a Jablkoň 28. 5. 2010
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MUZEUM A KLENOTNICE
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PŘEDSTAVUJEME VÁM.. .

Loutková scéna Rolnička byla 
založena v roce 1993 teh-
dejším ředitelem Městského 
kulturního střediska panem 
Pavlem Antošem, jemuž patří 
největší dík za založení soubo-
ru. První pohádka Zlatovláska 
hraná loutkami, které sem 
byly přeloženy ze skautského
domu, byla uvedena v roce 
1993, poté se úspěšně hrálo až 

do roku 1996, následovala delší 
pauza do roku 2001 a hrálo se 
až do roku 2002, kdy byla čin-
nost „loutkandy“ přerušena re-
konstrukcí budovy. S obnovou 
loutkandy jsem jako „nedomá-
cí“ chvíli tápala, nevěděla, jak 
začít, čeho se chytit, kdo by po-
radil atd. Ale jak už to v životě 
bývá, co se má stát, to se stane, 
i kdyby náhoda přišla oklikou. 
A náhoda přišla v podobě 
Martina, kterého jsem poznala 
v souboru lidových tanců. Sly-
šela jsem, že je Martin šikov-
ný, že hraje i loutkové divadlo. 

A právě on se stal hnací silou 
a praktickým obnovitelem lout-
kandy. I když dnes z časových 
důvodů už s námi nezkouší, 
děkuji mu za jeho čas, pomoc 
a prvotní impuls. Na počátku 
nás tedy bylo pět: Šárka, Stáňa, 
Alžběta, já a již zmíněný Mar-
tin. Opravovali jsme loutky, 
zjišťovali stav kulis a tak trochu 
se dohadovali, jakou pohádku 

budeme hrát jako první. Nako-
nec jsme se rozhodli pro kla-
sickou Perníkovou chaloupku. 
Bylo nás však jenom pět a to 
bylo málo. „Zkusíme Rudu,” 
navrhla kolegyně. „Ale vždyť 
tak rychle mluví,” namítla 
jsem. Ovšem na první čtené 
zkoušce jsem úžasem málem 
spadla ze židle. Ruda „svého 
tátu“  mluvil tak rozšafně, 
zřetelně a pomalu, že to bylo k 
neuvěření. Šárka přivedla úžas-
ná děvčata Evičku, Růženku a 
Anetku (studentky střední pe-
dagogické školy), která nejem 

výborně hrají, ale pomohla i s výrobou kulis. Podařilo se nám také 
přemluvit vynikajícího Tomáše z Poniklé, který je umělec kaž-
dým coulem a jeho hlasový fond je nezaměnitelný a nedostižný.
Na prvních zkouškách jsme se hodně nasmáli. Loutky se v na-
šich ryze amatérských rukách na jevišti potácely jako beznadějní 
opilci nebo naopak létaly vduchem. Inu, každý začátek je těžký. 
Naštěstí konečně přišla do souboru profesionální vodička - Ive-
ta, členka původní Rolničky. Ta nás začala učit, jak má loutka 
sklopit hlavičku, kleknout si, vylézt na strom a další obyčejné 
pohybové aktivity, které vypadají tak jednoduše.Vzápětí po Ivetě 
se k nám přidali další původní členové Pavlína a Martin a my 
jsme se postupně začali zlepšovat a zdokonalovat. Dolaďovaly se 
kulisy, drobnosti a řešily se technické podmínky - největší oříšek. 
Nakonec se vše podařilo a za konečnou úpravu pohádky patří 
veliký dík zvukaři  Honzovi a osvětlovači Zdeňkovi. Perníková 
chaloupka má již první premiéru za sebou. 6. března byla uvedena 
na I. Královském pohádkovém bále v MKS. Já ji bohužel kvůli 
jarnímu bacilu neviděla, ale z ohlasu mých kamarádů se moc 
líbila. Doufám, že se líbila nejen jim, ale hlavně dětem, pro které 
pohádky připravujeme. 
A kdo ji neviděl, může se těšit na druhou premiéru, která se 
uskuteční v sobotu 24. dubna v rámci festivalu „S úsměvem jde 
všechno líp.“ Přijďte se podívat, těšit se na Vás budou členové 
Rolničky. 

Romana Martincová, ředitelka MKS
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ŠKOLY

Tento dárek bude na každém 
kroku provázet žáky II. A ZŠ 
v Komenského ulici. Dne 25. 
2. 2010 jsme se jako každý 
měsíc vydali do knihovny. 
Vždycky se sem těšíme, ale 
tentokrát jsme byli trochu 
zaskočeni. Před námi seděla 
vetchá stařenka a pletla. Naše 
paní knihovnice byla oblečena 
a učesána také poněkud ne-
zvykle, místo na výpůjčním 
pultě zabírala obrovská kra-
bice. Nečekali jsme dlouho a 
záhada se začala pohádkově 
rozmotávat jako klubíčka, která 
musela Míša, co žila s tetou Bě-
tou, stále smotávat. Proto Míša 
ani nechodila do školy a nám 
jí bylo líto, že jí teta zakazuje 
číst, aby si nekazila oči. Nabídli 
jsme jí, že ji vezmeme s sebou 
do školy a písmenka doučíme, 
když totiž viděla, jak už my 
číst umíme. Balík přišel od tety 
Severíny Sněžné ze Snížkovic 
na Severním pólu a Míša tak 
moc chtěla vědět, co v něm je, 
a my samozřejmě také. Míša 
žasla nad kouzelnou trubkou 
s písmenky. Vzájemně jsme 
si ji podávali a říkali, co nebo 
koho máme rádi. Pro tetu Bětu 

poslala knížku, aby nám z ní 
přečetla pohádku. Smíchy jsme 
se ale váleli po židlích, protože 
pletla dvě pohádky dohromady: 
Šípkovou Růženku s kůzlátky. 
Oříškem pro nás byla hádanka 
od tety Severíny. Když jsme si 
poradili i s ní, čekal nás další 
úkol. Vybrat si jedno písmen-
ko z abecedy, namalovat je a 
napsat k němu co nejvíce slov, 
protože z písmenek se složí 
slova, ze slov věty, a tak jsme 
vytvořili naši první společnou 
knížku. Po celou dobu nás hlí-

dal skřítek Severínek a všude 
bylo ticho, jen pastelky šustily 
po papíře. 
Znalost čtení byla tedy důklad-
ně prověřena. Z rukou královny 
Písmenkového království, ma-
minky krále Abecedníka I., kte-
rý nás v I. A pasoval na čtenáře, 
jsme obdrželi klíč, v němž jsou 
uschována všechna písmenka, 
která správně poskládaná, 
přečtená nebo napsaná nám 
budou otvírat všechny brány 
k vědění.

 Mgr. Jiřina Maglenová

KLÍČ OD KRÁLOVNY Další úspěch 
novopackých 

cukrářů 
a pekařů

Podařil se žákům 2. a 3. ročníku 
oborů pekař a cukrář ze Střed-
ní školy gastronomie a služeb 
Nová Paka na Mezinárodním 
potravinářském veletrhu Sa-
lima Inteco Brno ve dnech 1. 
– 5. března 2010.
Součástí akce se stal i Mezi-
národní veletrh mlynářství, 
pekařství a cukrářství a právě 
v rámci této akce zaznamenali 
soutěžící svůj úspěch. Žáci 
oboru pekař Jindřich Mi-
chek, Tomáš Hlaváček a Jiří 
Kučera se pod vedením učite-
le odborného výcviku Rudolfa 
Eliáše zúčastnili dvoudenní 
soutěže odborných dovedností 
oboru pekař. Jejich úkolem 
bylo upéct v časovém limitu 
a co nejvyšší kvalitě několik 
druhů pekařských výrobků 
(chléb, běžné pečivo, koláče, 
vánočky). I když byli na po-
dobné soutěži vůbec poprvé, 
určitě nezklamali, což dokazují 
i diplomy a věcné ceny, které si 
ze soutěže odvezli.
V rámci celé akce proběhla i 
soutěž o nejatraktivnější pe-
kařský a cukrářský výrobek. 
I zde zaznamenala škola vy-
nikající výsledky. Žákyně 3. 
ročníku oboru cukrář Jana 
Kolenská získala v cukrářské 
soutěži skvělé 3. místo svým 
cukrářským exponátem Zahra-
da – zátiší klidu a harmonie. A 
jak naznačil při hodnocení ve-
doucí poroty, umístění mohlo 
být ještě lepší, protože jinak 
nádherný exponát poněkud 
překročil rozměry stanovené 
pro soutěž, což vedlo ke ztrátě 
bodů.
To Pavle Kovářové z 3. roční-
ku už porota nemohla vytknout 
vůbec nic, a tak se svým pekař-
ským exponátem Chaloupky 
pod horami obsadila v nároč-
né soutěži vynikající I. místo. 
Ve své soutěžní kategorii tak 
předčila nejen všechny ostatní 

(pokračování na další straně) 
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(30 pletýnek za 4 minuty a 40 
vteřin), který byl zapsán jako 
oficiální český rekord, by si prý 
rozhodně věřil. A tak se určitě 
dočkáme v příštích měsících 
v Nové Pace útoku na český 
rekord.
Novopačtí mladí cukráři a pe-
kaři v Brně určitě nezklamali. 
Naopak, prokázali svými 
výkony, že opravdu umí a tr-
vale patří k nejlepším ve svém 
oboru v rámci České republiky. 
K jejich vynikající reprezentaci 
SŠGS i Nové Paky jim blaho-
přejeme!               P. J.

Dívčí pěvecký sbor AMABILE při Gymnáziu 
a Střední odborné škole pedagogické a MKS v Nové Pace 

pořádá

JARNÍ KONCERT
PĚVECKÝCH SBORŮ

Koná se v aule Gymnázia a SOŠ pedagogické v Nové Pace 
28. dubna 2010, začátek v 18 hod.
Koncertem provází Hana Fejfarová

Vstupné dobrovolné 

Novopacký slavíček
15. ročník

Koná se 7. dubna 2010
Slavnostní zahájení v aule novopackého Gymnázia

v 8.30 hodin
Více na www.gymnp.cz/slavicek

10 lekcí techniky
Tak se jmenuje projekt Krajské hospodářské komory Královéhra-
deckého kraje, který byl spuštěn ve spolupráci s dvaceti vybra-
nými školami Královéhradecka. V Nové Pace jsou do projektu 
zapojeny obě odborné školy – ISŠ a SŠGS.
Smyslem celého projektu je nabídnout formou odborných kroužků 
žákům druhého stupně ZŠ možnost „osahat si” některá řemesla, 
vyzkoušet vlastní šikovnost a um a v neposlední řadě si i ověřit, 
zda by je uvedená práce zajímala a bavila.
Na střední škole gastronomie a služeb v současné době úspěšně 
pracují dva kroužky – kroužek práce se dřevem a textilní krou-
žek.
Kroužek práce se dřevem navštěvuje na pracovišti SŠGS v Láz-
ních Bělohrad celkem 13 chlapců. Pod vedením učitele odborného 
výcviku Miloše Zajíce pronikají do tajů truhlářského řemesla, 
na svět už přichází první konkrétní výrobek a chlapci dokazují, 
že „truhlařina” jim rozhodně není cizí. 
Textilní kroužek vedený učitelkou odborného výcviku Stanisla-
vou Štrynclovou pracuje v krejčovských dílnách SŠGS Nová 

Paka. Je jediný svého druhu v rámci celého projektu.  Děvčata 
se zde zaměřila na umělecké dekorování textilu, malbu na látku, 
patchwork a další moderní techniky. I ony jsou velmi šikovné, 
za čtyři lekce už zvládly vyrobit hned několik konkrétních vý-
robků (elastické šály s vlastním barevným řešením, polštářky 
s využitím malby na textil) a se stoupajícím sebevědomím se 
samy rozhodly už i pro náročné techniky včetně vlastního ušití 
hotového výrobku.
Dosavadní výsledky práce obou kroužků ukazují, že projekt 10 
lekcí techniky je pro žáky ZŠ určitě užitečný a přínosný. Žáci mají 
možnost zábavnou, nenásilnou formou nahlédnout „pod pokličku” 
celé řadě oborů, a to je jistě užitečná zkušenost. Od září 2010 bude 
na obou školách otevřena další série těchto kroužků a organizátoři 
očekávají, že vzhledem k příznivému ohlasu se do nich zapojí 
ještě více žáků ZŠ. Ostatně zapojit se mohou i v současné době 
– budou vždy vítáni.

P. J.

střední školy, ale i profesionál-
ní pekaře s bohatou praxí.
Oba vystavené exponáty za-
ujaly i návštěvníky veletrhu 
a zaujaly rovněž pracovníky 
agentury Dobrý den z Muzea 
kuriozit v Pelhřimově, kteří 
projevili zájem hned o něko-
lik exponátů ze SŠGS Nová 
Paka. 
Škoda jen, že do televizními 
kamerami sledované soutě-
že v pletení pletýnek na čas 
nenastoupil ke své pozdější 
lítosti učitel odborného vý-
cviku R. Eliáš. Na čas vítěze 
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Naše škola Komenského 
dostala nabídku podílet se 
na projektu se španělským 
názvem „Nuestros contex-
tos”. Bývalý žák, dnes učitel 
zeměpisu a přírodopisu Lukáš 
Brož, působí v Argentině. 
Se svojí přítelkyní prof. Eli-
zabeth Carbajal navrhli, aby 
žáci osmých tříd v Mendoze 
a Nové Pace volně zpracovali 
prezentaci svých fotografií 
„Moje okolí.”.
Je to velice široké rozpětí pro 
náměty, nápady. Ale právě 
svoboda volby dává nahléd-
nout do fantazie a představ 
dětí ve vzdálené Argentině a 
u nás.
Do projektu se zapojili i devá-
ťáci a vznikla celá řada počí-
tačových prezentací s hudbou 
i bez hudby. Někdo zpracoval 
svoji cestu do školy. Zachytil 
svůj všední den od rána do 
večera. Jindy to byly víken-
dové činnosti, zvířata, která 
děti obklopují, nejbližší okolí 
bydliště, cesta za kamarádem, 
moje třída a spolužáci. Nejvíc 
ale bylo fotografií z Nové 
Paky, případně z vesnic, ve 
kterých děti žijí.
Když jsem viděl snímky 
poprvé, vnímal jsem spíš 
chyby v popisech, neostrost, 
nelogičnost uspořádání foto-
grafií. Vadil mi i výběr hudby. 
Téměř nic českého, samá ang-
ličtina….
Potom si ale člověk uvědomí, 
že to je první počin mladého 
tvůrce. A začne se na pre-

zentaci dívat jinýma očima. 
Při promítání jsme společně 
hodnotili vše pěkné, bodovali, 
hledali zlepšení…

N u e s t r o s  c o n t e x t o s

Lukáš Brož připravil pro naše 
deváťáky a osmáky dvouhodi-
nové pásmo o vzdálené zemi 
v Jižní Americe. Následovaly 

Na snímku je Elizabeth a Lukáš při pracovní schůzce k projektu. 
(Zima 2010).

besedy s menšími skupinkami 
žáků, promítli jsme ukázky 
určené pro výměnu. Budeme 
netrpělivě čekat na práce, 
které přinesou Argentinci po 
jejich letních prázdninách. 
Ty u nich nedávno skončily. 
Lukáš a jeho přítelkyně zajistí 
dopravu a komentář k prezen-
tacím argeninských dětí. 

 Milan Kaplan

Mapa Argentiny a pohoří And 
- ilustrační obr.
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100 LETÉ VÝROČÍ GYMNÁZIA ZÁPIS DĚTÍ DO 2. MATEŘSKÉ ŠKOLY,
NOVÁ PAKA, Školní 1257

PRO ŠKOLNÍ ROK 2010/2011
Žádosti o přijetí dětí k předškolnímu vzdělávání budou přijí-
mány v ředitelně 2. mateřské školy ve dnech

17. května – 19. května 2010
v době od 8 - 11 hod. a 13 - 16 hod.

Přineste s sebou rodný list dítěte  a potvrzení o tom, že se dítě 
podrobilo stanovenému pravidelnému očkování.
Podmínkou zápisu je dovršení 3 let věku dítěte ve školním 
roce 2010/2011.
NABÍZÍME:  
 4 třídy s běžným provozem
 2 třídy speciální - logopedická  
 -třída pro děti se speciálními potřebami
 pěvecký sboreček Berušky
 seznamování s cizím jazykem - angličtina
 přípravka pro předškoláky
 plavání v bazénu v Jičíně
 kina, divadla, výlety a akce s rodiči
 sportovní činnosti
 nespavý režim 
 věkově smíšené třídy
 prodloužený provoz od 6.15 hod. do 16.30 hod.

SRDEČNĚ ZVEME RODIČE A JEJICH DĚTI K PRO-
HLÍDCE MATEŘSKÉ ŠKOLY V TÝDNU OTEVŘE-
NÝCH DVEŘÍ, VE DNECH 12. dubna – 16. dubna 2010 
v době od 14 hod. do 16 hod.
   TĚŠÍME SE NA VÁS
  kolektiv zaměstnanců 2. mateřské školy

Almanach osobností
Vážení čtenáři Achátu,
Gymnázium v Nové Pace slaví v letošním roce sté výročí své 
existence. Součástí oslav je i vydání výročního almanachu s ná-
zvem Cesty, jehož součástí bude almanach osobností, které prošly 
Gymnáziem v Nové Pace a výrazně se prosadily ve svých oborech 
– kultura, věda, sport …
Seznam osobností uvádíme níže. Jejich medailonky tvořili 
většinou studenti 3. a 4. ročníků. Většina je již hotová, přesto 
máme radost, že se stále ozývají další lidé, kteří nám osobnosti 
doporučují či sami medailonek chtějí vytvořit.
Prosíme Vás tedy o spolupráci při vytváření těchto medailonů. 
Pokud jste přesvědčeni, že víte o někom, kdo by neměl v alma-
nachu chybět a jeho jméno jste v seznamu nenašli, pošlete nám 
návrh či vypracovaný medailonek s fotografií co nejdříve. 
Dále chceme připomenout osobnosti, které položily svůj život 
za 2. světové války nebo které byly v 50. letech perzekuovány 
režimem. I zde bychom rádi využili Vašich vzpomínek a infor-
mací.
Věříme, že Vám tento počin nezůstane lhostejný, a přispějete 
tak k důstojné oslavě sta let trvání Gymnázia v Nové Pace. Své 
příspěvky, prosím, posílejte na adresu vyroci@gymnp.cz
Zemina O. 1918 Hendrych A. 1972
Buchar E. 1921 Šmuclerová L. 1982
Liška B. 1923 Cogan R.
Kuhnová – Hliněnská B. 1925 Pýcha P. 1990
Tuček K. 1925 Typlt J. 1991
Gross F. 1927 Pyšná G. 1994
Kocourek J. 1927 Erban R. 1995
Kocian K. R. 1928 Hendrychová E. 1998
Jiřičný J. 1929 Polman D. 1998
Knappová M. 1953 Kracík V. 1999
Machytka J.  1930 Pršala A.
Tauchman Z. 1931 Poláček J. 1994
Brož J. 1932 Pilař M. 1974
Svatý V. 1938 Cerman Vl. prof.
Pošar M.  1943 Netuka J. prof.
Geisler R. 1946 Kovář M. prof.
Retter K. 1947 Buchar J. prof.
Malotínová M. 1949 Kučera E. prof.
Havelka J. 1950 Jirda M. prof.
Mikule Z. 1950 Štika K. prof.
Pavlovec R.  1950 Bryknar Z. 1962
Šimková B. 1953 Koblížek V. 1962
Kraus I. 1954 Horáček J. 1963
Odvárko O. 1956
Šejnoha  J. 1956
Kupka K. 1957
Koudelka P. 1954;

ing. Svatopluk Jansta

– Jarní řez ovocných a okrasných stromů a keřů
– Založení a ošetřování zeleně
– Zakládání zahradních jezírek

Tel./Fax/Zázn.:

   493 722 184, 603 769 447
Nová Paka

sadovnictvi@seznam.cz

SADOVNICTVÍSADOVNICTVÍ
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Debatní soutěž pro studenty 
středních škol přiléhavě pojme-
novaná Cestou do parlamentu 
si klade za cíl zlepšit schopnos-
ti studentů středních škol deba-
tovat, otevřeně se vyjadřovat, 
formovat a obhájit vlastní ná-
zor. Debatování zároveň vede 
mladé lidi k zamyšlení nad 
problémy současnosti. Učí je 
zaujímat informovaný postoj 
k diskutovaným tématům a 
tříbit vlastní názor na věc, to 
vše formou, která je pro ně 
zábavná a přitažlivá. Projekt 
je vázán na školní rok a sestá-
vá ze dvou částí. V první části 
probíhají  interaktivní semináře 
pro studenty na středních ško-
lách, ve druhé se koná samot-
ná soutěž, do které se zapojí 
studenti vybraní do debatních 
týmů a reprezentující školy na 
krajských a celorepublikovém 
kole soutěže. Soutěž Cestou do 
parlamentu má již vybudova-
nou tradici od roku 2004 a po 
celou dobu se jí velmi aktivně 
účastní i pačtí gymnazisté. 
Soutěžní kola jsou uspořádá-
na tak, aby byla pro studenty 
i diváky zajímavá. Studenti 
zde mají možnost získat urči-

tou reflexi vlastních názorů. 
Díky atraktivnímu soutěžní-
mu formátu projektu se daří 
zaujmout pozornost studentů, 
kteří musí na rozdíl od běžné 
účasti ve výuce projevit aktivní 
schopnosti - vyhledávat a zpra-
covávat informace a schopnost 
bezprostředně tyto znalosti o 
aktuálních problémech využít 
v přímém debatním klání, 
tedy prokázat schopnost dnes 
tak často zmiňované čtenářské 
a informační gramotnosti. 
Soutěž Cestou do parlamentu 
nemá za cíl zjišťovat názory ani 
vědomosti studentů, ale proká-
zat jejich debatérské schopnosti 
(pohotovost a spontánnost 
argumentů). Soutěž obsahuje 
několik diskusních formátů - 
každé debatní klání dvou týmů 
zahrnuje tři formáty debaty na 
tři různá témata. Debatování 
hodnotí tři nezávislí porotci, 
kteří se soustředí na tři hlav-
ní kritéria – argumentaci, 
prezentaci (tělesný projev) a 
týmovou spolupráci. Porotci 
na základě vlastního uvážení 
posuzují, nakolik debatující 
svým projevem přesvědčili o 
svém stanovisku. Porota se 

skládá ze školitelů Agora CE. 
Tři nejlepší debatéři v každém 
soutěžním kole jsou oceněni za  
osobní výkon. Hlavní cenou 
soutěže je cena pro nejlepší 
tým. Témata pro debatování 
jsou vybírána tak, aby byla 
kontroverzní, aktuální a aby 
k nim každý student dokázal 
zaujmout nějaké stanovisko 
(např. víceletá gymnázia by 
měla být zrušena, na vysokých 
školách by mělo být zavedeno 
školné, homosexuálním párům 
by měla být povolena adopce 
dítěte, institut korunního svěd-
ka by měl být v ČR zaveden, 
znovuzavedení trestu smrti je 
nepřípustné, veřejná místa by 
měla být sledována kamerami 
apod.). Patronát nad soutěží 
přebrala ministryně školství, 
mládeže a tělovýchovy.
Soutěž se bohužel nekoná 
v Královéhradeckém kraji. 
Tým novopackého Gymnázia 
proto reprezentoval svou ško-
lu 24. 2. 2010 v libereckém 
krajském kole, a to opravdu 
výtečně. Po dvou poměrně 
jasných vítězstvích (Gymnázi-
um F. X. Šaldy Liberec, Vyšší 
odborná škola mezinárodního 

Studenti gymnázia získali v týmové debatní soutěži druhé místo v kraji
obchodu a Obchodní akade-
mie Jablonec) narazil ve finále 
na zkušený tým Obchodní 
akademie Turnov. Pačtí gym-
nazisté podle názoru většiny 
přítomných expertů zvítězili 
jak v debatě s pevně stanove-
nými rolemi, tak i v debatě 2 
na 2. Proto jako úder mírně 
pod pás vyzněl následný ne-
příznivý verdikt poroty, která 
do květnového celostátního 
finále poslala Turnov. Novo-
pačtí debatéři sice tentokrát 
do parlamentu zatím ještě 
nepronikli, nicméně rmoutit 
ani hroutit se nemusejí. Podali 
výtečný kolektivní výkon. 
Honza Kvasnička dokonce zís-
kal (zaslouženě) titul Nejlepší 
debatér krajského kola. A tak 
zajímavou shodou okolností 
zrovna v den, kdy na vancou-
verské olympiádě získali naši 
borci zlato a bronz, novopačtí 
debatéři (septima – Buřilová, 
Valášková, L. Vašková, Ma-
chek, Žiga, Krause, Nýdrlová; 
3.G  – Rudorfer, Kvasnička, 
Königsmark, Sádek, Typlt) do-
plnili medailovou kolekci svým 
výborným druhým místem.

Stanislav Bendl

Ano, je to tak. Právě do oblasti 
zasažené silným zemětřesením 
poputuje z Nové Paky 25 005 
Kč, a to zásluhou studentů a 
profesorů z místního gym-
názia a pedagogické 
školy. Ti se rozhodli, že 
v rámci Dne Země uspo-
řádají benefiční koncert. 
S nápadem přišla paní 
profesorka Mgr. Alena 
Matějovská, třídní 2.A, 
ke které se později přidala 
i 3.A s třídní profesorkou 
PaedDr. Boženou Stop-
kovou. Celá  akce proběh-
la pod záštitou liberecké 
organizace Hand for help, 
která příspěvek použije 
na výstavbu nemocnice 
a mobilní úpravny pitné 
vody. 
Tento benefiční večer se 
konal 23. února v MKS 
v Nové Pace.  Při pro-
deji vstupenek v hod-
notě 100 Kč studenti 
pochopili, že mezi námi žijí 
vstřícní lidé se snahou pomoci 
ostatním. Těch, kteří neměli 
ani trochu  soucitu a pocho-

pení, bylo naštěstí minimum. 
Už v 17.30 hod. bylo schodiště 
před hlavním sálem téměř za-
plněné. Přesně v 18 hod. v sá-
le zhasla světla a na plátně se 

objevily fotografie ze zasažené 
oblasti umocněné dramatickou 
hudbou C. Orffa Carmina bura-
na. Sálu vládlo mrazivé ticho. 

Moderátorka Hana Fejfarová 
v úvodu pronesla poděkování 
i uznání lidem, kteří nezůstali 
lhostejní k osudu postižené 
země. V bohatém kulturním 

programu se představil dívčí 
pěvecký sbor Amabile, sbor 
při Gymnáziu v Nové Pace,  
novopacký smíšený sbor Hlas, 

HAITI, VYDRŽ – pomoc je už na cestě!
Andrea Godárová s písní Přejdi 
Jordán, dva vítězové Novopac-
kého slavíčka Aneta Pekárková 
a Petr Horáček, všestranná Eva 
Matějovská. Publikum ocenilo 

i profesionální vystou-
pení dentisty Hnátka, 
kterého ztvárnil ředitel 
pořádající školy. Z ta-
nečních vystoupení pak 
zazářily mažoretky Vic-
toria, tanečnice ze 2.A a 
3.A pedagogické školy, 
orientální tanečnice 
Tina Ahmed, skupina 
Street dance a nadaná 
Soňa Zlatníková. Závěr 
patřil všem účastníkům 
a písni s poselstvím, 
Vlaštovko, leť.
Všem, kteří přišli, děku-
jeme za jejich podporu a 
pochopení.

Za studenty pořádající 
SOŠPg
Michaela Kubíková 
ze 2.A

Více na stránkách
www.handforhelp.cz



28 29

Na Základní škole Komen-
ského v Nové Pace proběhl 
koncem měsíce března již 5. 
ročník školního kola projektu 
„MISS PANENKA”.
Jedná se o soutěž s charita-
tivním záměrem, kterou kaž-
doročně pořádá dětský fond 
OSN-UNICEF, jehož cílem 
je získat finanční prostředky 
pro celosvětovou očkovací 
kampaň. V rámci této kam-
paně jsou děti v rozvojových 
zemích očkovány proti šesti 
hlavním smrtelným dětským 
chorobám – spalničkám, zá-
škrtu, černému kašli, tetanu, 
tuberkulóze a dětské obrně.
Do této charitativní činnosti 
se s chutí zapojují každý rok 
žákyně 9. tříd a při hodinách 
pracovní výchovy šijí panen-
ky pod vedením paní učitelky 
Ivety Vágenknechtové. Školní 
kola proběhnou během měsíce 
března ve všech školách, kte-
ré se do této akce přihlásily. 
Z panenek, které vyhrály na 
jednotlivých školách, je pak 
odbornou porotou vybrána 
hlavní vítězka. Naše škola ne-
bude chybět ani tento rok. Kaž-
dá panenka, kterou vyrobíme, 
má hodnotu 600 korun, což je 

částka potřebná k proočkování 
jednoho dítěte a představuje 
jeden zachráněný dětský život. 
Za dobu čtyř let děvčata ušila 
123 panenek v hodnotě téměř 
74 tisíc Kč a letos přibudou 
další. Tato akce probíhá již 
pátý rok za mediální podpory 
rozhlasu Hradec Králové. Po-
děkování patří všem, kteří touto 
formou pomáhají zachraňovat 
životy strádajícím dětem celého 
rozvojového světa.      Vág.

Miss Panenka 2010
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V pátek 12. 3. 2009 se v budově SOŠ a SOU Hradební 1029 
Hradec Králové konalo krajské kolo šestého ročníku dnes již 
mezinárodní soutěže ENERSOL EVVO 2010. Do soutěže bylo 
tentokrát přihlášeno 28 studentů z královéhradeckých a pardu-
bických škol. Letošní téma projektů neslo opět název Úspory 
energií, obnovitelné zdroje energií, snižování emisí v dopravě v 
Královéhradeckém a Pardubickém kraji.

Práce popisovaly a analyzovaly systémy využívající obnovitelné 
zdroje energie. Hlavními studentskými pracemi byly fotovoltaické 
články a sluneční elektrárny, alternativní paliva a vodní a větrné 
elektrárny. 

Tři skupiny studentů naší školy se pod vedením učitele odborných 
elektrotechnických předmětů Ing. Luboše Malého  kvalifikovaly 
mezi dvanáct finalistů, kteří měli v dopolední části cca 5 minut 
na předvedení svých prací. Při jejich prezentacích bylo vidět, že  
se pečlivě připravovali a věděli přesně, o čem hovoří. Dosaho-
vané pořadí bylo vyhlašováno od posledního místa. Jaké bylo 
jejich  překvapení, když po ohodnocení všech ostatních zůstali 
pro medailové  vyhlášení  jako jediní. V této chvíli bylo jasné, 
že se dělí o první tři pozice. 

Vítězná práce studenta třetího ročníku průmyslovky Petra Horké-
ho z ISŠ Nová Paka popisovala Nízkoteplotní Stirlingův motor a 
jeho záměry s vlastní stavbou elektrárny. Petr nejenom že popsal 
principy motoru, ale i vlastnoručně vyrobil dva prototypy. Do 

budoucna má záměr doplnit parabolické zrcadlo a provozovat 
vlastní drobnou elektrárnu na dobíjení akumulátoru. Provoz svého 
prototypu předvedl před porotou  a účastníky soutěže.
Druhými v pořadí se stali studenti Vojtěch Zíval, Lukáš Erlebach 
a Adam Babec. Opět studenti třetího ročníku ISŠ Nová Paka, 
tentokrát oboru mechanik elektronik, s prací Vodík – alternativní 
pohon pro automobily.  Chlapci navštívili Ústav jaderného vý-
zkumu v Řeži, kde se seznámili s prototypem  autobusu na vodík 
zvaného TriHyBus. Ve své práci popsali parametry a principy 
přeměny použitých energií, doplnili vlastní fotodokumentací 
a vlastní veřejnou anketou. Názorně předvedli provoz malého 
modelu autíčka na vodík. Vodík byl elektrolýzou vyrobený na 
místě těsně před prezentací.
Na třetím místě se umístil Petr Vaníček, student čtvrtého ročníku 
průmyslovky ISŠ Nová Paka s projektem Solární fotovoltaická 
elektrárna ISŠ Nová Paka – ekonomická analýza. Ve své práci 
nejenom popsal principy fungování a legislativní trendy fotovolta-
ických elektráren, ale i ve spolupráci s odbornou firmou propočetl  
a navrhl fotovoltaickou elektrárnu na střechu naší školy. FVE má 
krýt potřeby energie naší školní kuchyně, spořit, vydělávat a navíc 
má být názornou výukovou pomůckou v teoretické i praktické 
výuce. Ve spolupráci s bankou navrhl financování, vypočetl 
návratnost investice na 7 let a současně i následný výnos ve výši 
3,3 mil. Kč. 

Práce dalších finalistů vykazovaly velmi dobrou kvalitu. Na 
památku všichni dostali diplomy, medaile, tašky s dárky, zažili 
si slavnostní fotografování a gratulace. Po dobrém obědě se 
rozešli k domovům. Přínosem jim však jsou první zkušenosti 
se zpracováním samostatné práce na zadané téma i s prezentací 
před veřejností.  

Pět finalistů našeho kraje v čele se studenty ISŠ Nová Paka se 
zúčastnilo 25. - 26. března 2010 národního kola mezinárodní sou-
těže ENERSOL EVVO 2010 v Otrokovicích. (výsledky nebyly 
ještě v době uzávěrky známy)
Všem postupujícím studentům děkujeme za vzornou reprezentaci 
naší školy, blahopřejeme jim a přejeme do budoucna a do národ-
ního kola hodně takových úspěchů. Doufáme, že jim současné 
nadšení dlouho vydrží.
Zároveň tímto chceme oslovit všechny šikovné chlapce a dívky, 
kteří mají zájem a chtějí se realizovat v takovýchto nebo podob-
ných projektech, aby neváhali a navštívili naši školu. Pomůžeme 
jim dát dobrý základ a odraz do života. Sledujte náš studentský 
web http://projekty.issnp.cz

 Mgr. Zbyněk Hruška

Studenti ISŠ Nová Paka suverénně obhájili loňské prvenství v soutěži 
Enersol EVVO 2010
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V únoru a březnu měli studenti 
a žáci SŠGS možnost zúčastnit 
se několika kurzů z oboru 
gastronomie. Pro studenty 
třetího ročníku oboru hotel-
nictví se uskutečnil povinný 
kurz Stáčení a ošetřování piva, 
a to v odborné učebně Švejk 
v budově SŠGS. Kurzu byly 
věnovány čtyři pondělky od 
1. 2. do 1. 3. 2010. Studenti 
zde pod vedením zkušeného 
odborníka pana Zdeňka Raise, 
zástupce plzeňského Prazdroje, 
získali cenné poznatky o histo-
rii pivovarnictví, výrobě piva 
a o jeho správném ošetřování 
a čepování. Součástí kurzu 
však také byla velmi zajímavá 
návštěva místního pivovaru, 
kde se studenti mohli seznámit 
s výrobou piva v praxi a 
nepatrný vzorek piva směli 
také ochutnat. Závěr kurzu 
samozřejmě patřil prověření 
získaných znalostí i doved-
ností – teoretické poznatky 
byly ověřeny zkušebním te-
stem a praktické dovednosti 
byly ověřeny točením piva 
před zkušební komisí.
Další pořádané kurzy patří 
mezi dobrovolné. Žáci 
druhých a třetích ročníků 

učebního oboru kuchař-číšník 
a studenti druhého ročníku 
maturitního oboru hotelnictví 
se mohli účastnit pětidenního 
Barmanského kurzu. Zde je 
pan Martin Smolný, člen Bar-
manské asociace, naučil, jak 
správně a především chutně 
namíchat nejrůznější alkohol-
ické a nealkoholické nápoje. 
Kurz žáci a studenti vždy 
ukončují závěrečným testem 
a praktickou přípravou vy-
losovaného míšeného nápoje. 
Pokud studenti u zkoušek 
uspějí, získají osvědčení CBA, 
které je uznávané Mezinárodní 
barmanskou asociací.
V týdnu od 15. 3. 2010 ještě 
souběžně na SŠGS proběhly 
další dva dvoudenní kurzy 
– Kurz vyřezávání ovoce a 
zeleniny a kurz Restaurační 
cukrářské výrobky. Kurz 
vyřezávání ovoce a zeleniny 
vedl známý mistr ve svém 
oboru Luděk Procházka, 
vítěz světové gastronomické 
olympiády (IKA 2000, IKA 
2004, IKA 2008 v Erfurtu) 
a držitel zlaté medaile ze 
světové kuchařské výstavy 
v Lucemburku v roce 2006. 
Během dvou dnů se studenti 

Klíčování 
Klíčování je program pro děti, které v první třídě dostaly průkazku 
do dětského oddělení městské knihovny, a navazuje ve druhé třídě 
na Pasování ze třídy 1.. 
V úterý 2. března 2010 přivítala v knihovně žáky 2. B holčič-
ka Míša, která je zavedla za tetou Bětou. Při pletení šály jim 

teta Běta přečetla z knížky 
Ivony Březinové ,,Teta to 
plete‘‘popletenou pohádku O 
sedmi kůzlátkách a O Šípkové 
Růžence. Doplňovali slova do 
různých přísloví. Z balíku tety 
Serafíny, která bydlí v iglú 
na severním pólu, vybrali 
písmenka, k nimž vymýšleli 
různá slova. Nakonec děti 
písmenko nakreslily na papír, 
různě ho vyzdobily a na zadní 
stranu napsaly co nejvíce slov. 
Z obrázků se pak sváže knížka 
a ta zůstane v knihovně. Po spl-
nění všech úkolů přišla králov-
na, která každému dala na krk 
symbolický KLÍČ. Klíčování 
mělo dětem připomenout, že 
když znají všechna písmenka, 
mají v ruce klíč od tajemství 
knížek, kterým se dostanou 
do říše pohádek a příběhů. 
Na závěr všichni slíbili Míše, 
že klíč budou používat, aby se 
nerozpadl na prach.

Mgr. Marcela Nožičková, 
ZŠ Husitská  

naučili vyřezávat ovocné oz-
doby a jednoduché zeleninové 
ozdoby. Kurz Restaurační 
cukrářské výrobky proběhl v 
cukrářských dílnách SŠGS, 
kde se studentům věnovaly 
naše učitelky odborného 
výcviku oboru cukrář.  
Frekventanti kurzu se sezná-
mili s naší cukrářskou produk-

Předjaří  ve znamení kurzů na SŠGS
cí a prakticky si vyzkoušeli 
přípravu měkké cukrařiny a 
restauračních moučníků.
Kurzy mají u našich studentů 
a žáků velkých ohlas. Vždy se 
těší, že se naučí něco nového 
a rozšíří si obzory ve svém 
oboru.

Mgr. Monika Mičáková
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V běhu lidského života je 65 let dlouhá doba. Co se týče školy, 
je to velmi málo. Když si však uvědomíme, kolika žákům dala 
estetické základy, impuls, zformovala osobnost, obohatila a změ-
nila jejich život, tak je to let dost a dost.
Do dalších let bych popřála Základní umělecké škole Nová Paka 
hodně šťastných rozzářených dětských očí, přívětivých učitelů, 
trpělivých, chápajících rodičů a hlavně zřizovatele, který bude 
stále tak vstřícný jako dosud. 
Když otevřete krásně svázanou, úplně popsanou kroniku ZUŠ, 
přečtete si první strohou větu: „Městská hudební škola byla za-
ložena r. 1945”. 
Již vícekrát jsem byla otázána „A kdy přesně byla založena?” 
Nevím, předpokládám, že po válce, ale …? Pokud se tedy najde 
pamětník, prosím ho o upřesnění. Děkuji.
Nejsme schopni oslovit všechny bývalé žáky, absolventy, všechny 
učitele za tak dlouhou dobu. Proto Vás všechny tímto prosím, 
pokud jste to vy, nebo je znáte, řekněte jim, rádi je uvidíme.
Připravili jsme pro vás různorodý program oslav školy. 
Je rozdělen na dvě části 

– 1. část do června 2010, 2. část září – prosinec 2010

Program 1. části
1.  interní koncerty ZUŠ – sál ZUŠ
2.  Houslový recitál A. Jiskrové - čtvrtek 15. 4. 2010, sál ZUŠ, 

18.30 hod.
 Koncert učitelky ZUŠ Nová Paka, studentky PF Univerzity 

Hradec Králové
 Spoluúčinkují žáci ZUŠ
 Klavírní korepetice: Doc. Michal Chrobák, vedoucí katedry 

hudební výchovy PF Univerzity Hradec Králové 
 učitelé ZUŠ
3.  Absolventský koncert žáků ZUŠ – středa 28. 4. 2010, sál 

ZUŠ, 17.00 hod.
4.  Daráček a jeho hosté – středa 12. 5. 2010, velký sál MKS 

Nová Paka, 17.30 hod. 
 Koncert folklórních souborů – Daráček (ZUŠ Nová Paka), 

Špalíček (ZUŠ Lomnice nad Popelkou), Červánek (ZUŠ 
Hradec Králové - Střezina), Hořeňáček (Lázně Bělohrad)

5.  Kytarový podvečer – úterý 18. 5. 2010, Novopacké sklepy, 
18.30 hod.

 Účinkují: žáci kytarového oddělení ZUŠ Nová Paka a skupina 
Tři kytaři

6.  Z kraje do kraje – středa 26. 5. 2010, velký sál MKS Nová 
Paka, 18.30 hod.

 Vystoupení vojenského uměleckého souboru Ondráš - pod zá-
štitou starosty města Nová Paka pana Mgr. Josefa Cogana.

7.  V 65 letech jsem stále mladá aneb hudebně-taneční mara-
ton

 – pondělí 31. 5. 2010, velký sál MKS Nová Paka, 17.00 
hod.

 Účinkují: žáci hudebního a tanečního oboru ZUŠ Nová Paka, 
žáci hudebního oboru ZUŠ Hradec Králové - Střezina

  (hudební skupiny Barbekju, Sweet Zone)
 Switchoff – Nová Paka (bývalí i současní žáci ZUŠ)
8.  Máme rádi výtvarku – vernisáž 4. 6. 2010, malý sál MKS 

Nová Paka, 17.00 hod.
Výstava prací absolventů výtvarného oboru, kteří „výtvarni-
čině” zůstali věrni, učitelů výtvarného oboru – PaedDr. Kate-
řiny Krausové, Mgr. Kláry Pavlové, Mgr. Elišky Slavíkové, 
Ladislavy Včelákové a MgA. Vojtěcha Jiráska

Program 2. části – podzimní – upřesníme v následujících vy-
dáních Achátu.

Mgr. Dagmar Kuchařová – ředitelka ZUŠ Nová Paka

Kurzy matematiky pomáhají studentům na 
ISŠ v Nové Pace

Integrovaná střední škola v Nové Pace je odborná škola technic-
kého zaměření, která připravuje dívky a chlapce v elekrotechnic-
kých i strojírenských oborech. Charakter odborných předmětů 
vyžaduje, aby žáci školy dobře ovládali matematiku. Ta má 
kromě všeobecně vzdělávací funkce i funkci průpravnou právě 
pro odbornou složku vzdělávání, vede žáky k rozvoji logických 
schopností i dovedností, k aplikaci poznatků v odborných před-
mětech i v praxi. Výuka matematiky navazuje na poznatky získané 
v základním vzdělání, dále je rozvíjí a prohlubuje, připravuje žáky 
k maturitní zkoušce z matematiky.
   Zpráva mezinárodního srovnávání TIMSS uvádí, že za po-
sledních deset let se výsledky českých žáků základních škol 
v matematice výrazně zhoršily. Ještě hůř než znalosti českých 
žáků dopadlo posuzování jejich kladného vztahu k matematice. 
To s sebou samozřejmě přináší i problémy žáků ve vzdělávání 
na střední škole. Není divu, že se uchazeči o studium na střední 
škole často matematiky obávají.
   Naše Integrovaná střední škola v Nové Pace se snaží pomoci 
žákům prvních ročníků studijních oborů tím, že jim nabízíme kurzy 
pro zdokonalování znalostí z matematiky ze základní školy v roz-
sahu dvanácti hodin, v posledních dvou letech mají žáci zájem 
o prodloužený kurz v rozsahu dvaceti čtyř hodin. Hodiny tohoto 
kurzu zařazujeme do rozvrhu hodin tak, aby nevznikalo pro žáky 
odpolední vyučování. Kromě toho má samozřejmě každý žák naší 
školy možnost konzultovat výuku matematiky i ostatních předmětů 
se svými vyučujícími. Důležitý je zájem samotného žáka o studium. 
Pro žáky čtvrtých ročníků, kteří si vyberou maturitní zkoušku 
z matematiky nebo chtějí pokračovat ve studiu na vysoké nebo 
vyšší odborné škole, nabízíme kromě výuky kurz pro přípravu 
k přijímacím zkouškám z matematiky v rozsahu dvanácti hodin.
Tyto naše aktivity směřují k tomu, abychom žákům prvních ročníků 
pomohli lépe zvládnout přechod na střední školu a žákům dalších 
ročníků udělali z matematiky dobrého prostředníka pro zvládnutí 
tříletého nebo čtyřletého oboru studia na naší škole.
Podle ohlasů z praxe i z vysokých škol, kam někteří naši absol-
venti odcházejí, se vložené úsilí žáků i učitelů naší školy určitě 
vyplácí.                                          Mgr. Milena Mužíčková

Rok 2010 – rok oslav 65 let od založení ZUŠ v Nové Pace
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Vážení sportovní přátelé, 
v pátek dne 19. 2. 2010 zemřel náhle ve věku 83 let 

Ing. Otto Smolík
Pan Ing. Otto Smolík byl hráčem novopackého hokeje. 
Proslul svými obrannými bodyčeky a příkladným pří-
stupem. Po ukončení hráčské kariéry se stal trenérem a 
funkcionářem oddílu ledního hokeje a později také jeho 
předsedou. Pan Ing. Otto Smolík se velmi zasloužil o 
to, že v Nové Pace byla vystavěna umělá ledová plocha. 
K úspěšnému realizování neváhal kontaktovat prezident-
skou kancelář, čímž dal do pohybu veškeré přípravy. 
Zároveň využil svých schopností a podnikových kontaktů 
k mnoha podpůrným záležitostem, které vedly k úspěšné 
realizaci dnešní umělé ledové plochy v Nové Pace.
Otto Smolík se narodil 5. 2. 1927 ve Vidochově, vystu-
doval Mendělejovu lesnickou a zemědělskou univerzitu 
v Brně, trenérskou odbornost získal u Dr. Luďka Bukače. 
Jeho velkým koníčkem byly novopacké minerály, jehož 
sbírka je ceněna i Národním muzeem. Pevným zázemím 
mu byla rodina. Své zkušenosti, paměti a rady do poslední 
své chvíle předával současným funkcionářům novopacké-
ho ledního hokeje.
Otto, děkujeme Ti za vše, co jsi pro novopacký hokej 
udělal.      Čest Tvé památce!

Ing. Otto Smolík (horní řada, třetí zprava)

Úspěch novopackého týmu HC HAMEX NOVÁ PAKA ve společné 
soutěži měst Nové Paky a Jičína neregistrovaných hokejistů.

Tým HC HAMEX postoupil 
do Play Off ze 4. místa (ve 
skupině A bylo 7 týmů). V se-
mifinále se HC HAMEX utkal 
s týmem Krocani. První zápas 
v Nové Pace HC HAMEX vy-
hráli a druhý v Jičíně prohráli. 
Z důvodu rovnosti bodů ze 
vzájemných zápasů tedy došlo 
k samostatným nájezdům, ve 
kterých HC HAMEX uspěl 1:
0, a tak postoupil do finále.
Ve finále, které se konalo 
v Jičíně, se tedy střetly HC 
HAMEX a tým Divá Bára.  
Ve velice vyrovnaném utkání 
byl tím šťastnějším týmem HC 
HAMEX a zvítězil 4:3 v zá-
kladní hrací době. HC HAMEX 
tedy vyhrál elitní skupinu „A“ 
Jičínské hokejové ligy pro roč-
ník 2009/2010.

Soupiska týmu HC HAMEX: Dytrych Vlasta, Hloucal Pavel, 
Jaroš Petr, Knap Sváťa, Kovařík Jiří, Kraus Lukáš, Křížek Josef, 
Křížek Mirek, Křížek Petr, Kubišta Tomáš, Lánský Pavel, Mach 
Petr, Mach Radek, Reif Roman, Richter Jaroslav, Sucharda 
Jaroslav, Svoboda Jan, Šmika Pavel, Tomáš David, Tůma 
Roman, Urban Tomáš.

Dvojice Kazda - Šmidrkalová vítězně!
První ročník v míčovém smíšeném víceboji v Hostinném novo-
packý pár vyhrál. Novopacká dvojice mezi 26 páry nenašla kon-
kurenci. Vyhrála celkově o 9 bodů, což je v sedmiboji o parník. 
Celkem přesvědčivě vyhrála stolní tenis (bez ztráty setu), vyhrála 
líný tenis po velkých bojích a při troše štěstí. Překvapivě 3. místo 
vybojovala ve volejbale, zvláště při menším vzrůstu Věry Šmidr-
kalové to byl úspěch. Tolik se nedařilo v pokutových kopech a 
trestných hodech házené, kde se vypadlo stejně ve druhém kole. 
No a jako závěrečná disciplína basketbalové šestky byla ze strany 
Novopackých „exhibice” a za Vojtu Kazdu 20/16 by se nemusel 
stydět ani kdejaký basketbalista. Věra s úspěšností kolem 60% 
určitě házela spolehlivě. Vyhrané 3 disciplíny z 6 a jedno 3. místo 
byla paráda! Ohodnocení Vojty Kazdy: Bojovnost, dobrá fyzická 
připravenost mě u Věry potěšila, mně se též dařilo a odrazilo se 
to i ve výsledku. 
POZNÁMKA: VĚRA MĚ NA ZÁKLADNÍ ŠKOLE UČILA NA HODINÁCH TĚLESNÉ VÝCHOVY!

Na fotografii: Výborný pořadatel Michal Beránek a zleva druhá dvojce: 
Hnízdil - Hnízdilová, Kazda –Šmidrkalová, Marešová - Lhota 

Tým HC HAMEX postoupil 

ZE SPORTU
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Závody Mistrovství Evropy 
ve Štikovské rokli patří mezi 
nejnavštěvovanější autokroso-
vé závody v České republice 
a podle oficiálních informací 
patří do absolutní špičky 
v návštěvnosti i v Evropě. 
Novopacký závod je druhý 
v pořadí, kde se jede nejdéle 
„Evropa”. Delší historii má 
pouze italská Maggiora. Podle 
dochovaných údajů byla nej-
větší návštěvnost v polovině 
osmdesátých let, kdy závody 
po několik let sledovalo více 
než pětadvacet tisíc fanouš-
ků. V té době tvořilo velké 
procento (uvádí se až padesát 
procent) návštěvníků z bývalé 
NDR. Ne všichni novopačtí 
občané přijali první červenco-
vý víkend „německý výsadek” 
hlučně chovajících se diváků 
s nadšením a ne všichni také 
fandí motoristickému spor-
tu. Na druhou stranu – tento 
víkend je dodnes prospěšný 
novopackým obchodníkům 
a majitelům restaurací, jimž 
se výrazně zvednou v tomto 
období tržby.
V současnosti se počet diváků 
ustálil na průměru deseti tisíc 
při evropském závodě a zhruba 
tří tisíc při domácím šampioná-
tu. Pačáci a diváci z nejbližší-
ho okolí měli a mají vždy své 
oblíbence – v minulosti to byl 
skorodomácí jičínský Václav 
Uher a jezdci startující za Au-
toklub Nová Paka – František 
Kačírek a Jiří Bartoš. Dneska 
se chodí především na Vaška 
Fejfara, Jiřího Svobodu a Ivanu 
Kuželovou.

„Při studování údajů z historie 
autokrosových závodů jsem 
zjistil, že letošní závod v divi-
zi plechových aut bude na Pace 
jubilejním třístým evropským 
závodem. Divize šestnáctis-
tovek zde pojede 216. závod, 
321. závod čeká na účastníky 
nejsilnější divize,” říká Bohu-
mil Kužel (údaje jsou z let 1979 
– 2010). 
Stejně jak se měnila částečně 
trať, měnily se i podmínky pro 
diváky. K tomu předseda Au-
toklubu Nová Paka dodává: 
„Především bych chtěl říct, že 
za ty roky se výrazně zlepšila 
bezpečnost diváků – byly vy-
tvořeny divácké zóny a vytyčili 
jsme zakázané prostory, zvět-
šily se únikové prostory pro 
závodní vozy, už zde nenajdete 
diváka opřeného o svodidlo… 
také přemostění závodní trati 
bylo instalováno zejména pro 
bezepečnost diváků.” Další 
výraznou změnou je zlepšená 
úroveň občerstvení. Zavedly 
se doprovodné programy 
– v poslední době hudba s ob-
čerstvením v sobotu večer před 
závody. Svá stálá místa zde 
mají fankluby Václava Fejfa-
ra, Petra Bartoše nebo Romana 
Keřky. Bohužel, stejně jako ve 
sportech jako je fotbal nebo 
hokej, je nebezpečným jevem 
vzrůstající agresivita diváků. 
Svou roli zde hraje i alkohol. 
Proto monitorování diváků 
během závodů a jejich odjezd 
sleduje jak  městská policie, 
tak i Policie ČR i za pomoci 
vrtulníku.
V letech 1979 a 1980 začaly 

vznikat první divácké kempy, 
dnes v tom hlavním přebývá 
několik set příznivců auto-
krosu. Další se každoročně 
ubytovávají i u svých už zná-
mých Pačáků. Do Štikovské 
rokle však jezdí i celé autobusy 
z Nizozemska, ale také z Itálie 
či Litvy. Samozřejmě že neu-
tuchá ani zájem z Německa. 
V posledních letech je zde 
stále více slyšet slovenština a 
ruština… 
Také letos myslí organizátoři 

AUTOKROS VE ŠTIKOVSKÉ ROKLI SLAVÍ

40 ročníků autokrosu v NP - Fenomén – diváci

Neuvěřitelná divácká kulisa z osmdesátých let
 (foto archiv autoklubu)

jubilujícího autokrosu na di-
váky. Budou si moci zakoupit  
propagační předměty, program 
plný historických údajů a po 
letech se budou moci setkat 
s bývalými úspěšnými jezdci 
evropského autokrosu, a to i 
při chystané autogramiádě. 
Ukázněný a zasvěcený divák 
prostě do Štikovské rokle 
neodmyslitelně patří. Všech-
ny novinky můžete získat na 
nově vytvořených stránkách: 
www.autoklubnp.cz .

Pavel Vydra

Text a foto: Pavel Vydra

Václav Fejfar pojede po dvacáté 
Mistrovství Evropy

Dvojnásobný mistr Evropy z let 2000 a 2001 divize 3A, v posled-
ních dvou letech dvakrát bronzový v divizi 1, Václav Fejfar, stojí 
na prahu své dvacáté sezóny v Mistrovství Evropy.Opět nechce 
chybět mezi nejlepšími, ale letos bude konkurence opravdu velmi 
těžká. Do autokrosu se totiž chystá přestoupit několik špičkových 
závodníků z rallykrosu. Objeví se řada zbrusu nových „závoďá-
ků”, startovat by měla hned šestice špičkových fabií.
„Vím, že to vypadá jako obehraná písnička, ale jestli jsme vloni 
bojovali s tím, abychom vůbec startovali, tak letos to vypadá mi-
nimálně stejně. Přitom motivace je veliká, nasazení kluků v týmu 
také, ale stále chybí peníze, které by nás alespoň přiblížili mate-
riálně těm, s nimiž jedeme o titul. Stále věřím tomu, že letos budu 
bojovat o tituly dva – evropský i domácí.”
Lužanský závodník jezdící v barvách Autoklubu Nová Paka bere 
start v domácím šampionátu jako poděkování sponzorům a fa-
nouškům, kteří ho vloni neskutečně povzbuzovali při evropských 
závodech v Pace a Přerově. Ještě počátkem ledna však bylo 
v lužanské garáži loňské auto a čekalo se na novou karosérii 
dvojkové fábie.
„Desátého ledna jsme čekání vzdali a pustili jsme se do totální 
repase starého auta, rozebrali jsme ho do posledního šroubku. 
V polovině března už bylo auto „na laku” a čekal jsem na nový 
motor od specialisty pana Calleghana, který ho „nadopoval” 
šesti sty koníky. Věřím, že za pomoci Keramiky Knap, MUDr. 
Zachovala, Autodopravy O. Číla, Zepos, Vagner Transport,  
Kralovéhradeckého kraje a dalších firem se nám podaří koncem 
dubna na první důležité závody na jih Evropy odjet.”
Evropské závodníky včetně Václava Fejfara čeká v Mistrovství 
Evropy celkem devět závodů, ten pátý na domácí půdě ve Štikovské 
rokli. Pokud sežene tým finance i na domácí šampionát, zahájí 
ho v květnu závodem v Nové Pace a pokračovat bude o týden 
později v Přerově. Fanoušci by ho měli vidět i v Dolním Bousově 
a Poříčí nad Sázavou. 
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Od Vancouveru až k nám
Mám rád ten čas velkých sportovních událostí. XXI. zimní 
olympijské hry mě určitě nezklamaly. Pořadatelé nešli cestou 
miliardových investic, které nebudou v budoucnu nikdy využity, 
ale připravili sportoviště z místních zdrojů, nízkoenergetické s 
minimálními vlivy na životní prostředí. Olympijský oheň putoval 
s pochodní 45000 km napříč Kanadou a neslo jej 12000 běžců. 
Na 9 sportovištích v 15 sportech nebo jejich disciplínách se bo-
jovalo o 86 sad medailí. V prodeji bylo 1700000 vstupenek, o 
bezpečnost se staralo 7000 policistů a 4000 příslušníků armády 
a bezpečnostních složek. Kanada olympiádou skutečně žila. Na 
organizaci se podílelo i 25000 dobrovolníků! Odměnou všem byla 
jistě i vystoupení jejich olympioniků. Vždyť získali 14 zlatých, 7 
stříbrných a 5 bronzových medailí - nejvíce ze všech států. Celá 
Kanada byla na nohou, když jejich miláčci ve finále hokejového 
turnaje porazili USA a po osmé stanuli na hokejovém Olympu! 
My pamětníci jsme si nemohli nevzpomenout na Nagano 1998, 
kdy se turnaje v ledním hokeji poprvé zúčastnili nejlepší hráči 
světa včetně profesionálů a senzačním vítězem se stala Česká 
republika! Možná, že si mnozí z vás připomněli největší české 
osobnosti ZOH: Kateřinu Neumanovou - na ZOH 1992 - 2006 
(medaile: 1 zlatá, 4 stříbrné, 1 bronzová), Jiřího Rašku 1968 
1972 (1 zlatá a 1 stříbrná), Dominika Haška - 1988 a 1998 - 2006 
(1 zlatá a 1 stříbrná), Olgu Charvátovou - Křížovou - 1984 (1 
bronzová), Aleše Valentu - 1998 - 2006 (1 zlatá)...
Naše účast ve Vancouveru byla rekordní - 92 členná výprava 
a je nejúspěšnější v historii českého sportu. bilance: 2 zlaté 
medaile, 4 bronzové - celkové 14. místo mezi zúčastněnými 
státy. Martina Sáblíková svými 2 zlatými a 1 bronzovou me-
dailí vstoupila mezi nejúspěšnější účastníky celých her. Lukáš 
Bauer - 2 bronzové medaile, ukázal, jak se má reprezentovat, 
Šárka Záhrobská slíbila medaili a také ji přivezla (bronzová). 
Štafeta mužů v běhu na lyžích (Jakš, Bauer, Magal, Koukal) 
chtěla napravit loňský neúspěch z MS v Liberci a získala bronz. 
Souhlasím s názorem, že počet sportovců i olympijských medailí 
odráží vysokou úroveň sportu v zemi, přestože sport je ze strany 
státu hluboce podfinancovaný (v Evropě za námi dle studie OV 
je jen Bulharsko a Malta). Ještě jasněji se vyjádřil místopředseda 
Českého olympijského výboru p. František Dvořák: „Nemůžeme 
mít víc špičkových sportovců, protože nejsou produktem systému, 
ale výsledky práce bláznů rodičů a trenérů“. Propad vidíme v 
ledním hokeji, fotbale. V těchto tradičních sportech se s námi na 
vrcholných podnicích již právem ani v kategoriích mládeže nepo-
čítá. Opět souhlasím s p. Dvořákem: „Potřebujeme celonárodní 
zařízení pro velké a tradiční sporty. Aby se sport rozvíjel rozumně 
bez exesů typu Sazka arény nebo lyžařského mistrovství světa.„ 
Předseda OV p. M. Jirásek se domnívá: „Od státu chceme, aby 
vytvořil podmínky sportu pro všechny a pro sportování mládeže. 
O špičku už se postaráme.“
Novopacký sport má obdobné problémy. Vyrostli tu sportovci, co 
já pamatuji, kteří se mohli (někteří ještě mohou) měřit s nejlepšími 
u nás. Košíkáři V. Sucharda, I. Urbanová, P. Kulhánková, atlet 
- chodec, triatlonista R. Cogan, atlet - chodec J. Cogan, atletka 
A. Urbancová, fotbalista J. Poděbradský, orientační běžec 
J. Kalibán, boxer J. Chval, fotbalistka D. Mikešová a jistě i 
další. Uznání zaslouží i L. Novák, který již 20 sezon rozhoduje 
nejvyšší fotbalovou soutěž. Stejnou soutěž v basketbalu pak L. 
Lukeš. Trénování nejvyšších soutěží v basketbalu se věnuje léta 
M. Pour. Uznání však zaslouží všichni, kteří sportují, trénují 
nebo prosazování sportu jinak pomáhají. Za všechny jmenuji ale-
spoň prezidenta 1. FK Nová Paka p. O. Vágenknechta, jehož A 
mužstvo přezimovalo v divizi kopané na krásném 4. místě. Pro 
zajištění činnosti klubu potřebuje ročně 2 miliony Kč, z dotací 
má asi 15%. Peníze potřebují všichni, zvláště ti, kteří se starají 
pravidelně o mládež - 1. FK Nová Paka, BK N. Paka, S N. Paka 
- basketbal, oba tenisové subjekty... Město sport podporuje. V 
posledních letech vyrostly 2 krásné tělocvičny (haly), pěkný zimní 
stadion včetně lyžařského areálu, atletická dráha, fotbalové hřiště 

s umělou trávou při ZŠ Husitská, hřiště na sídlišti, hřiště ve spá-
dových obcích (Vrchovina)... Zdá se, že největší problémy budou 
s financováním provozu, údržby. Svůj stánek - Štikovskou rokli 
- si buduje a zvelebuje velmi čilý Autoklub ČR.
Statistická šetření v okrese i v Nové Pace signalizují úbytek 
členské základny - OV ČSTV má v okrese 16034 členů v 94 TJ 
a sportovních klubech - úbytek proti minulému sledování 306 
členů, úbytek mládeže - 393.
V našem městě se ke 14 sportovním subjektům hlásí 4274 členů 
- úbytek proti minulému sledování je 51 členů, úbytek mládeže 
- 142. Důvod úbytku? Vysychající dotace z centrálních zdrojů 
(ČSTV, stát), nutnost zvýšení členských příspěvků, u mládežnic-
kých kategorií i jiné aktivity - počítačové hry, diskotéky...
Vzhledem k tradici a podmínkám si v Nové Pace umím představit 
více mladých v oddíle kuželek a bowlingu, šachu, volejbalu, ale 
i fotbalu, lyžování a orientačního běhu. 
Vím, že to není lehké. Ale přesto tvrdím, že sport patří k tomu 
nejlepšímu, co může být spojováno s mládím. Věřím, že toto 
chápou i učitelé na našich školách...
Před námi, co již sport sledujeme hlavně z televizní obrazovky, 
(mimochodem - věříte, že průměrná sledovanost ZOH na ČT2 
přesáhla 360 tisíc diváků, ČT4 v průměru 73000 lidí, z Vancou-
veru ČT odvysílala 570 hodin, běh mužů na 50 kilometrů, kde 
bojoval Lukáš Bauer o třetí madaili vidělo 2,742 milionu diváků), 
je MS v ledním hokeji, MS v kopané (bohužel bez naší účasti). 
Je před námi však i množství sportovních soutěží, závodů, ve 
kterých můžeme podporovat novopacké sportovce. Můžeme jít 
ale i my na novopacká sportoviště zkusit si něco sami, zda to jde 
nebo ještě jde. I já se těším, až sejde sníh...

Mgr. František Vitoch

Štikovská rokle se probouzí
Tradiční odemykání tratí ve Štikovské rokli symbolickým klíčem 
proběhlo 19. března 2010 na taneční zábavě v budově Novopac-
kého pivovaru.
Již 3. a 17. dubna proběhnou u Studánky na nově vybudované 
trati pro RC modely bugin a monster závody, které pořádá nově 
vznikající klub Offroad Team RC Nová Paka. Začátek vždy od 
10 hodin.
Motocrossová sezóna začíná na upravené trati již 11. dubna od 
11 hodin závody střediska motocrossového sportu ve všech 9 
objemových třídách. Loňského závodu se zúčastnilo rekordních 
259 jezdců a letos se počítá, že padne znovu rekord. Závodů 
se zúčastní i několik novopackých jezdců – Duleba, Hendrych, 
Ulrich, Imlauf, Grof a další. To, že má obnovená místní trať tak 
velkou účast, značí o její kvalitě a o celém zázemí. Proto se po 
dlouhých letech vrací do areálu MMČR (tentokrát juniorů), které 
se koná 12. září 2010 jako memoriál Michaela Špačka.
Věříme, že po Velikonocích přijdete zhlédnou velice adrenalinově 
zajímavé souboje.

B. Kužel



36

Achát, měsíčník pro občany Nové Paky. Vydává Město Nová Paka. Odpovědný redaktor: Richard Urban - tel.: 493 760 713, e-mail: r. urban@fitos. cz. Redakční rada: Jiří Čejka, MUDr. 
Tomáš Roučka, PaedDr. Miloslav Pour, Mgr. Šárka Horáková. Nevyžádané příspěvky a fotografie se nevracejí. Za obsah článků odpovídají jejich autoři. Uzávěrka čísla vždy 15. v 
měsíci. Tisk FITOS spol. s r. o Stará Paka, 493 760 711-12, fax: 493 760 711. 

BASKETBAL

Vítězství Paky nad Hořicemi
V nezvyklém začátku na utkání VBL o minulém víkendu v sobotu 
dopoledne přivítali novopačtí basketbalisté v derby tým Jiskry 
Hořic. Výsledek utkání odpovídá tabulce této nejvyšší soutěže 
oblasti východních Čech, a sokolové tak vítězstvím potvrdili 
postavení v její horní části. 
Sokol Nová Paka – Jiskra Hořice 91:76 (25:21, 48:35, 70:
63)
Do utkání lépe vykročili basketbalisté Jiskry, kdy ve 4. minutě 
jim již fandil ukazatel 9:4. Domácí otočili skóre na 15:13 až v 
6. minutě, ale hostující tým ještě stačil v 7. minutě srovnat. Na 
další pětibodovou šňůru domácích již nestačili Hořičtí zareagovat 
a do konce utkání se již dívali sokolům pouze na záda. Zvláště 
ve druhé desetiminutovce se domácím dařilo, když ze stavu 27:
23 odskočili na 33:23. Hosté sice opět stačili stáhnout na 34:31, 
ale následující slepená dvanáctka bodů do jejich koše prakticky 
již určila vítěze tohoto utkání. Ve třetí čtvrtině basketbalisté Jis-
kry ještě zazlobili, když vyhráli toto hrací období o šest bodů a 
slibný rozdíl domácích stáhli na sedm, ale šňůra jedenácti bodů v 
prvních třech minutách poslední čtvrtiny utkání, kdy dominoval 
zvláště Honza Bajer, sebrala snaživým hostům další iniciativu 
a domácí v pohodě dotáhli utkání, s patnácti body rozdílu, do 
vítězného konce. 
Domácí předčili hořické basketbalistky střeleckou vyrovnaností 
týmu. I když jim chyběl mladý Aleš Peterka, čtyři střelci – Von-
dráček, Bajer, Sedlák, Korbelář nastříleli okolo dvacítky, čímž 
se basketbalisté Jiskry nemohli pochlubit. Jejich střelecký prapor 
drželi Ondra Šťastný a pivot Láďa Němec. Zbývající hráči se 
nedostali přes desítku. 
Vondráček 22, 3x3, 4/3, 3, Bajer 20, 2x3, 8/6, 4, Sedlák 18, 10/4, 
4, Korbelář 16, 2x3, 4/4, 3, Šafář 6, 1x3, 4/3, 2, Roučka 5, 1x3, 
0/0, 1, Haratický 4, 0/0, 1, Sekot J. 0,0/0, 2, Bartoš 0, 0/0, 3, 
Rajm 0, 0/0, 0. 
Za Hořice: Šťastný 27, 2x3, 13/11, 3, Němec 17, 4/3, 1, Vaško 8, 
1/0, 5, Švamberg 8, 2/2, 3, Matoušek 7, 1x3, 0/0, 3, Rais 6, 2x3, 
0/0, 3, Skala 3, 6/3, 1, Zeman 0,0/0, 2, Kulhánek 0,0/0,0.
Trestné hody: 30/20 (66,6%): 26/19 (73%), trojky: 9:5, fauly 21:
23, 5 faulů: 0:1 (37.Vaško).
Utkání řídili Horyna z Jičína a Nývlt z Vrchlabí.

Vítězství i prohry mladého packého 
basketbalu
S rozdílnými výsledky se vrátila z Pardubic a Jablonce tři mlá-
dežnická družstva packého basketbalu. Vítězství uhráli minižáci 
a v nedělním utkání na packé palubovce junioři. 
Smíšené družstvo nejmladšího minižactva opět potvrdilo, že po 
Josefově, kde ovšem hrají jenom chlapci, je daleko nejlepším 
týmem oblasti východních Čech a opět vysoko zvítězilo v Par-
dubicích v posledních dvou utkáních finálové skupiny východ-
ních Čech nad tamním celkem BK Pardubice. Dle trenéra Jirky 
Nádvorníka byla tato utkání již přípravou na Národní finále v 
minibasketbalu smíšených družstev, které se bude konat 30. 4. 
– 2. 5. v Nové Pace. Mladým adeptům packého basketbalu vůbec 
nevadilo, že do Pardubic jeli opět v neděli, tentokráte ovšem do 
ČEZ arény na All Star Pardubice 2010, aby zhlédli utkání složené 
z nejlepších českých hráčů proti týmu sestaveného z nejlepších 
zahraničních hráčů hrající v České Mattoni basketbalové lize a 
dále soutěže ve smečování a ve střelbě trojek. 
BK Pardubice - Sokol Nová Paka 45 : 73 (9:17, 19:37, 30:
53). Nádvorník 16,2/2, Tegel 16,2/0, Plecháč V. 10, Pour 8, 5/2, 
Čapková 6, Hylmar 4, Kobrlová 4,2/0 Svobodová 3,2/1, Šnajdr 
3,2/1, Kavková 2, Skalický 1,2/1. 
Trestné hody 25 / 5: 17 / 7, fauly: 18 :19. 
a 40 : 50 (9:10, 23:27, 34:37).
Plecháč 10, Tegel 8, Kobrlová 8, Nádvorník Marek 7, 2/1, Ska-
lický 6,6/4, Čapková Bára 3,2/1, Svobodová 3,2/1, Šnajdr 3,5/1, 
Pour 2. Trestné hody: 19 / 7 : 21 / 10, fauly: 17 : 18.
Žákyně oslabené o několik zraněných hráček si vedly celkem 
dobře v Jablonci proti lídru tabulky, za které startovaly prvoli-
gové žákyně. Sice dvakrát prohrály, ale s menším rozdílem než v 
utkáních na své palubovce, a proto byl s nimi jejich trenér David 
Mareček spokojen.
Jablonec B – Sokol Nová Paka 45 : 21 (13: 9, 25:12 , 31:21)
Jelínková 8, 4/0, Marečková 8, 2/1, 1x3 Jirásková 2, Machová 
V. 2. 2/0, Urbancová 1, 2/1.Trestné hody: 16/7 : 12/2, fauly 18 
: 13 a 51 : 42 (10:10, 30:20 , 40:33) Marečková 19, 4/2, 1x3, 
Jelínková 10, 5/2, Jirásková 6, 2/2, Urbancová 3, 4/1, Machová 
V. 2, 2/2, Suchardová 2. 

V utkáních 1. basketbalové 
ligy žen o 9. - 12. místo si 
poradily packé sokolky s 
týmem Liberce, jak v sobotu 
pod Ještědem, tak i v neděli 
v novopacké hale. Víkendová 
vítězství sokolek a prohra 
Ostravy s brněnským béčkem 
tak poslala nováčky letošního 
ročníku Ostravu a Liberec již 
čtyři utkání před dokončením 
letošní sezóny opět tam, od-
kud přišly – do 2. ligy. 
Novopacké basketbalistky bez 
posil z Trutnova a v sobotu 
i bez své kapitánky Pavlíny 
Jislové dokázaly, i když se 
letos pohybovaly v dolní čás-

Liberec dvakrát na lopatkách
ti tabulky, že na 1. ligu stále 
mají. Neponechaly nic náhodě 
ani teoretickým výpočtům o 
možnosti opuštění po jedenác-
ti letech, tuto druhou nejvyšší 
ženskou basketbalovou soutěž 
v Česku. 
Lokomotiva Liberec – Sokol 
Nová Paka 60:69 (8:16, 22:
31, 36:53)
První čtvrtina utkání patřila 
jednoznačně sokolkám, které 
vedly 10:6 a svoje vedení do 
konce čtvrtiny zvýšily až na 
16:8. Po druhé vyrovnané de-
setiminutovce si ve třetí čtvrt-
ce zajistily náskok sedmnácti 
bodů, který již v závěrečném 

hracím období dokázaly ubrá-
nit. Domácí se sice chytli šan-
ce, které jim hostující basket-
balistky poskytly v posledních 
dvou minutách utkání, kdy již 
vedly o šestnáct bodů (69:53) 
a prohrou v této fázi hry (7:0) 
nechaly hráčky Lokomotivy 
skóre kosmeticky upravit. 
Střelecky se dařilo Bezstaros-
ti, svými deseti body překva-
pila Radka Vršťalová. 
Bezstarosti 21, 2x3, 2/1, 3, 
Kalendová 13, 2/1, 4, Jislová 
T. 11, 5/5, 4, Vršťalová 10, 
2/2, 3, Šimáková 8, 1x3, 4/3, 
0, Krauseová 3, 1/1, 5, Pod-
razilová 2, 2/2, 3, Matoušová 

1, 2/1, 2. Trestné hody: 25/14: 
20/15, trojky: 0:3, fauly: 24: 
22, 5 faulů 0:1 (Krauseová).
Rozhodčí Pilný a Havrda. 
Sokol Nová Paka – Lokomo-
tiva Liberec 64:53 (20:11, 
39:21, 51:46)
Bezstarosti 14, 2x3, 4/4, 4, 
Kalendová 12, 1x3, 4/3, 1, 
Matoušová 11, 3x3, 2/2, 4, 
Šimáková 10, 1x3, 3/3, 1, 
Vršťalová 5, 12/5, 3, Jislová P. 
4, 0/0, 3, Jislová T. 4, 4/2, 3, 
Podrazilová 4, 4/2, 2, Krause-
ová 0,0/0, 3.
Za Liberec nejvíce packá od-
chovankyně Lucka Fejfarová 
20.  -po-


